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ANSLAGSBEVIS 
 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Forum Kommunstyrelsen  

Sammanträdesdatum 2024-02-08 

Datum för anslags uppsättande 2024-02-15 

Datum för anslags nedtagande 2024-03-08 

Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 

 

Underskrift 

  

 Karin Höglund  
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§ 20 Dnr KS-00001/2024  

Information från kommundirektören 2024 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.          

Sammanfattning av ärendet 

Kommundirektör Mikael Björk informerar: 

 

 Östernäs – Rekrytering av mark-och exploateringsingenjör påbörjas 

inom kort med bland annat uppdrag att projektera Östernäsområdet.    

 

 Timmerterminal – Inget nytt att rapportera.  

 

 Hälsingeråd – Hälsingerådet träffades den 24 januari i Orbaden. 

Rådet fick då information om nuläget avseende Gemensam lön i 

Hälsingland. Det har varit ett intensivt införandeprojekt och en del 

tekniska utmaningar men verksamheten bedömer att läget har 

förbättrats. Söderhamn, Ovanåker och Ljusdal har övergått i den 

gemensamma organisationen och nu står Bollnäs och Hudiksvall på 

tur. 

 

 Vidare presenterades slutsatserna av FAS 1 i det gemensamma IT-

 driftsprojektet i Hälsingland. Informationen kommer att presenteras 

 för kommunstyrelsen i Ljusdal vid ett senare sammanträde.  

 

 Avslutningsvis diskuterades budget för det gemensamma 

 utvecklingskontoret, verksamhetsplan 2024 samt det fortsatta arbetet 

 med inflyttning och varumärke Hälsingland.  

 

 Krisledning – Inget nytt att rapportera 

 

 Bränta – Sedan den 13 september 2023 har reservationsavtalet och 

markupplåtelseavtalet med Cibum Sverige AB gått ut och 

kommundirektören har nu via brev uppmanat företaget att avlägsna 

det material de förvarar på kommunens mark samt avstäda området.       
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 30 januari 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 21 Dnr KS-00079/2023  

Nämndernas detaljbudgetar 2024 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Nämndernas detaljbudgetar för 2024 läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade i augusti 2023 om nettoramar för nämnderna 

avseende driftbudget samt investeringsbudget för budgetår 2024 (samt ELP 

2025-2026). I november 2023 reviderades ramarna genom ett komplet-

terande beslut i kommunfullmäktige. 

 

Nämnderna har därefter inkommit med detaljbudgetar för 2024 (samt ELP 

2025-2026) till kommunstyrelsen för kännedom. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att nämnderna har upprättat 

detaljbudgetar för 2024 inom de nettoramar som kommunfullmäktige 

beslutat om och enligt anvisningar från kommunstyrelsen. Därmed föreslås 

att nämndernas detaljbudgetar läggs till handlingarna. 

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, § 11 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 15 december 2023 

Detaljbudget kommunstyrelsen 

Detaljbudget arbetsmarknads- och socialnämnden 

Detaljbudget omsorgsnämnden 

Detaljbudget samhällsservicenämnden 

Detaljbudget utbildningsnämnden 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt, Samtliga nämnder, ekonomienheten 

 

Kommunstyrelsens protokoll för signering
(Signerat, SHA-256 F953D23FF5D6564735FBBE3E73CB05E169AC1944D2B2E3F43845520B247DB9CB)

Sida 7 av 51



 

Kommunstyrelsen  

PROTOKOLL 

Sida 

8(50) 

Datum 

2024-02-08 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 22 Dnr KS-00544/2023  

Hantering av höjt PO-pålägg samt nedreviderade 
intäkter 2024 
 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Tilläggsbudget 2024 till nämnderna för höjt PO-pålägg med 11,9 miljoner 

 kronor i enlighet med fördelning i tabell. Ramutökningen ska ej vara 

 nivåhöjande inför 2025.  

     

Nämnd, tkr 
Lönekostn Uppräkn Uppräkn Uppräkn Total 

2024 1,5 % Kost Städ ökning 

Kommunfullmäktige 1 476 22     22 

Revision 544 8     8 

Kommunstyrelsen 39 365 590   27 617 

Samhällsservicenämnd 55 204 828   17 845 

Utbildningsnämnd 229 276 3 439 377 277 4 093 

Omsorgsnämnd 304 576 4 569 105 18 4 692 

Arbetsmarkn. & soc.nämnd 106 480 1 597   6 1 603 

Överförmyndarnämnd 787 12     12 

Valnämnd 232 4     4 

Jävsnämnd 267 4     4 

Summa nämnder 738 207 11 073 482 345 11 900 

 

 

2. Finansiera tilläggsbudget 2024 11,9 miljoner kronor med ianspråktagande 

 av årets resultat.  

 

3.  Hantera nedreviderade skatteintäkter och statsbidrag 6,5 miljoner kronor 

 dels ianspråktagande av årets resultat 2,1 miljoner kronor och dels 

 ianspråktagande av resultatutjämningsreserven 4,4 miljoner kronor i 

 samband med balanskravsutredningen i  årsredovisningen.  
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Sammanfattning av ärendet 

Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) skickade i mitten av december ut 

besked till kommunerna om två omständigheter som påtagligt påverkar 

kommunernas ekonomiska förutsättningar 2024. 

 

Dels ett besked om höjt personalomkostnadspålägg (PO-pålägg) med 1,5 % 

främst på grund av höjda pensionskostnader i kommunsektorn till följd av 

den höga inflationstakten. Detta motsvarar en kostnadsökning jämfört med 

budget 2024 med 11,9 miljoner kronor. 

 

Dels en nedreviderad prognos över skatteintäkter och statsbidrag 2024 

främst på grund av en förväntat svagare arbetsmarknad jämfört med tidigare 

prognosbedömning. Detta motsvarar en intäktsminskning jämfört med 

budget 2024 med 6,5 miljoner kronor. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen redovisar olika möjliga handlingsalternativ 

och föreslår en hantering som innebär tilläggsbudget samt finansiering 

genom ianspråktagande av kommunstyrelsens utvecklingsreserv och årets 

resultat.  

 

Bakgrund 

 

Höjt PO-pålägg 2024 

Kostnaderna för avtalspensioner i kommunsektorn ökar mycket kraftigt 2023 

och 2024 på grund av den höga inflationstakten. Även den höjda premien för 

den avgiftsbestämda pensionen i det nya pensionsavtalet AKAP-KR bidrar 

till kostnadsökningen. Det nu beslutade inkomstbasbeloppet för 2024 påver-

kar kostnaderna ytterligare vilket medfört att PO-pålägget  har reviderats 

inför 2024. 

 

PO-pålägget för 2024 har höjts jämfört med det preliminära, då pensions-

kostnaderna ökar ytterligare på grund av oväntat lågt inkomstbasbelopp 

2024. Genomsnittligt PO-pålägg för pensionskostnaderna för 2024 ökar 

enligt prognoser med ytterligare 1,5 procentenheter i kommuner jämfört med 

det preliminärt föreslagna PO-pålägget våren 2023. 

 

I våras (våren 2023) beräknade SKR  ett preliminärt PO-pålägg för 2024, 

utifrån rådande beräkningsförutsättningar. I november 2023 fastställdes det 

nya inkomstbasbeloppet för 2024 på en betydligt lägre nivå än prognostise-

rat. Inkomstbasbeloppet ökar för år 2024 enbart med 2,6 procent i stället för 

4,2 procent som var den tidigare bedömningen av pensionsmyndigheten. Ett 
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lägre inkomstbasbelopp ökar kostnaden för avtalspensionen medan den 

minskar kostnaden för den allmänna pensionen. 

 

Inkomstbasbeloppet sätter taket i den allmänna pensionen och golvet för den 

förmånsbestämda avtalspensionen. Premien i avgiftsbestämd pension är 31,5 

% för inkomster över detta tak/golv. Det lägre inkomstbasbeloppet innebär 

betydligt högre kostnader för den förmånsbestämda pensionen och något 

högre för den avgiftsbestämda pensionen. 

 

Ökningstakt i prisbasbelopp och inkomstbasbelopp är således av stor 

betydelse för pensionskostnaderna i kommunsektorn. Sammantaget uppgår 

PO-pålägget (arbetsgivaravgifter inkl. avtalsförsäkringar och avtals-

pensioner) till i genomsnitt 47,2 procent av lönesumman i kommuner 

avseende år 2024. Det innebär att PO-pålägget i kommunerna höjs med 2,7 

procentenheter jämfört med 2023 och 1,5 procentenheter jämfört med 

fastställd budget 2024. 

  

Nedreviderade skatteintäkter 2024 

Jämfört med den prognos SKR presenterade i oktober 2023 visar prognosen 

gjord i december 2023 för skatteunderlaget en svagare utveckling. I närtid 

prognostiseras ett försvagat skatteunderlag under 2024 på grund av en 

svagare arbetsmarknad. Den nedreviderade prognosen över skatteintäkter 

och statsbidrag innebär ett intäktsbortfall motsvarande 6,5 mnkr jämfört med 

fastställd budget 2024. 
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Finansieringsbehov 

I av kommunfullmäktige fastställd budget 2024 har PO-pålägget höjts med 

1,2 %. Nu måste med anledning av ovanstående rekommendation från SKR 

PO-pålägget höjas med ytterligare 1,5 % vilket motsvarar sammanlagt 11,9 

miljoner kronor. I nedanstående tabell specificeras kostnadsökningarna per 

nämnd till följd av höjt PO-pålägg samt justerade internpriser. 

 

Nämnd, tkr 
Lönekostn Uppräkn Uppräkn Uppräkn Total 

2024 1,5 % Kost Städ ökning 

Kommunfullmäktige 1 476 22     22 

Revision 544 8     8 

Kommunstyrelsen 39 365 590   27 617 

Samhällsservicenämnd 55 204 828   17 845 

Utbildningsnämnd 229 276 3 439 377 277 4 093 

Omsorgsnämnd 304 576 4 569 105 18 4 692 

Arbetsmarkn. & soc.nämnd 106 480 1 597   6 1 603 

Överförmyndarnämnd 787 12     12 

Valnämnd 232 4     4 

Jävsnämnd 267 4     4 

Summa nämnder 738 207 11 073 482 345 11 900 

 

Handlingsalternativ 

Utifrån ovanstående beskrivning kan konstateras att kommunen bör förhålla 

sig till de förändrade ekonomiska förutsättningarna och fatta erforderliga 

beslut om lämpliga åtgärder. 

Det finns i praktiken följande olika alternativ till hantering: 

1. Anmoda nämnderna att hantera hela eller delar av kostnadsökning 

inom befintlig ram (= effektiviseringskrav). 

2. Besluta om en tilläggsbudget, permanent eller tillfällig, och ge 

nämnderna kompensation för hela eller delar av kostnadsökningen. 

 a. Finansiera en tilläggsbudget till nämnderna delvis genom 

  ianspråktagande av kvarvarande medel ur kommunstyrelsens 

  utvecklingsreserv. 

 b. Finansiera en tilläggsbudget till nämnderna helt eller delvis 

  genom ianspråktagande av årets resultat . 

3. Hantera minskade skatteintäkter och statsbidrag genom helt eller 

delvis ianspråktagande av årets resultat. 

4. Hantera minskade skatteintäkter och statsbidrag genom att i 

årsredovisningens balanskravsutredning delvis ianspråkta medel från 

Resultatutjämningsreserven (RUR) . 
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Bedömning 

Kommunstyrelseförvaltningen bedömer det ej realistiskt att i detta redan 

ansträngda ekonomiska läge fördela ut ett effektiviseringskrav till 

nämnderna.  

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår beslut om tilläggsbudget 2024 med 

en bestående (nivåhöjande inför 2025) kompensation till nämnderna med 

11,9 miljoner kronor för ökade kostnader till följd av höjt PO-pålägg. 

Vidare föreslås att tilläggsbudgeten finansieras dels genom en omfördelning 

av kvarvarande budgetmedel med 10,1 miljoner kronor från KS 

Utvecklingsreserv samt ianspråktagande av årets resultat. 

Slutligen föreslås att minskade centrala intäkter (skatteintäkter och 

statsbidrag) hanteras genom ianspråktagande av årets resultat. 

 

Ianspråktagande av RUR i samband med årsredovisningens 

balanskravsutredning är tekniskt sett möjligt (inom ramen för fastställda 

regler) men rekommenderas ej eftersom det skulle innebära att Ljusdal 

kommer att redovisa ett negativt resultat i bokslutet vilket i sig är negativt. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 30 januari 2024 

Yrkanden 

Henrik Karlström (SD), Lars Molin (M) och Henrik Estander (L):  

 

1. Tilläggsbudget 2024 till nämnderna för höjt PO-pålägg med 11,9 miljoner 

 kronor i enlighet med förvaltningens förslag till fördelning i tabell. 

 Ramutökningen ska ej vara nivåhöjande inför 2025. 

 

2. Finansiera tilläggsbudget 2024 11,9 miljoner kronor med ianspråktagande 

 av årets resultat.  

 

3.  Hantera nedreviderade skatteintäkter och statsbidrag 6,5 miljoner kronor 

 dels ianspråktagande av årets resultat 2,1 miljoner kronor och dels 

 ianspråktagande av resultatutjämningsreserven 4,4 miljoner kronor i 

 samband med balanskravsutredningen i årsredovisningen. 

 

Ajournering begärs. Efter 30 minuter återupptas förhandlingen. 

 

Irène Jonsson (S) och Jonas Rask-Samuelsson (C): Bifall till 

kommunstyrelseförvaltningens förslag.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen 

bifaller Henrik Karlströms m fl yrkande. 

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för Henrik Karlströms m fl yrkande, Nej-röst för Irène Jonssons m fl 

yrkande.  

Omröstningsresultat 

Med 6 Ja-röster mot 4 Nej-röster, 1 avstår från att rösta, har kommun-

styrelsen beslutat bifalla Henrik Karlströms m fl yrkande.  

 

Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik 

Estander (L), Roger Kastman (KD) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 

Ja. 

 

Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C) 

och Ove Schönning (S) röstar Nej. 

 

Karin Jansson (MP) avstår från att rösta.  

Reservationer 

Irène Jonsson (S), Ove Schönning (S), Jonas Rask-Samuelsson (C) och 

Anna-Karin Zachrisson (C) reserverar sig mot beslutet och lämnar följande 

skriftliga reservation: 

 

Vi reserverar oss mot beslutet att tilläggsbudget för att hantera ökade PO-

tillägg samt nedreviderade intäkter finansieras genom ianspråktagande av 

årets hela resultat samt ianspråktagande av resultatutjämningsreserven. Vi 

ställer oss djupt kritiska och ser allvarligt på att Framtid Ljusdal frångår god 

ekonomisk hushållning och medvetet låter kommunen redovisa minus-

resultat. Det åligger ett politiskt styre att respektera kommunallag, ekonomi-

styrningsregler och andra riktlinjer som Ljusdals kommun har att ta hänsyn 

till. God ekonomisk hushållning innebär att en tilläggsbudget för nämnderna 

finansieras genom ianspråktagande av utvecklingsreserven samt ianspråk-

tagande av del av årets resultat. Vi ställer oss även kritiska till att Framtid 
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Ljusdals tilläggsbudget och ramhöjning för nämnderna endast är tillfällig 

och inte nivåhöjande inför 2025.  
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§ 23 Dnr KS-00491/2023  

Äskande ur kommunstyrelsens utvecklingsreserv om 
medel för att rekrytera en landsbygdsutvecklare 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Näringslivs- och exploateringsenheten får i uppdrag att rekrytera en 

 landsbygdsutvecklare. 

 

2.  Näringslivs- och exploateringsenheten erhåller 550 000 kronor ur 

 kommunstyrelsens utvecklingsreserv under budgetåret 2024 för att 

 finansiera tjänsten 2024. Tjänsten ska ingå i ordinarie budget för 2025. 

Sammanfattning av ärendet 

Ljusdals kommun har en mycket stor yta i förhållande till antalet invånare. 

Vi är en stor landsbygdskommun med många mindre byar och enskilda 

fastigheter i hela kommunen. Vi vill nu förbättra förutsättningarna för att 

leva och bo på landet genom att göra vår kommunala service och andra 

tjänster tillgängliga i hela kommunen. Förutsättningarna för att bo i glesbygd 

skiljer sig åt från att bo i urbana tätorter. Tanken är att man genom att 

tillsätta en landsbygdsutvecklare ska underlätta för glesbygdsbor att bo kvar 

och öka inflyttningen. Uppdraget för landsbygdsutveckling har tidigare 

delats mellan olika tjänster och avdelningar.   

 

Som landsbygdsutvecklare arbetar personen för att de olika intressenterna på 

landsbygden samverkar och skapar en gemensam vision och målbild för 

byarnas utveckling. Denne driver på utvecklingen och arbetar med 

utvecklingsfrågor i hela kommunen avseende samhällsbyggnad, service och 

näringsliv. Det innebär att arbeta tillsammans med kollegor, invånare, 

företagare, ägare av skog och lantbruk samt med föreningar. Man har en tät 

dialog med landsbygdens intresseorganisationer. Landsbygdsutvecklaren 

initierar, leder och utvärderar utvecklingsprojekt, samt arbetar gränsöver-

skridande i hela kommunen och samverkar med kommunens alla verksam-

heter. Uppgifterna kommer att variera från stort till smått och arbetstiderna 

kommer att bli lite oregelbundna. 
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Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024 § 10 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 5 januari 2024 

Annons landsbygdsutvecklare 15 januari 2024 

Yrkanden 

Henrik Karlström (SD), Marie-Louise Hellström (LB) och Henrik Estander 

(L): Bifall till arbetsutskottets förslag.  

 

Lena Svahn (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Karin Jansson (MP) och Irène 

Jonsson (S): Ärendet ska återremitteras med motiveringen 

 

- Resonemanget runt att flera tjänsters uppdrag ska läggas på en. 

- Hur detta kan göras innan kommundirektörens utredning av 

 förvaltningsorganisationen är klar. 

- Klargöra kopplingen av styrets förslag till olika analyser, rapporter och 

 utredningar som finns om vår landsbygdskommuns behov.  

 

Henrik Karlström (SD): Avslag på Lena Svahns m fl återremissyrkande.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns 

yrkande om återremiss. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår 

detta.  

 

Omröstning begärs.  

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för att avslå Lena Svahn m fl  återremissyrkande, Ja-röst för att 

bifalla Lena Svahns m fl återremissyrkande.  

Omröstningsresultat 

Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå Lena 

Svahn m fl återremissyrkande.  

 

Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik 

Estander (L), Roger Kastman (KD) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 

Ja. 
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Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 

Zachrisson (C) och Karin Jansson (MP) röstar Nej. 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Karlström 

m fl yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

Reservationer 

Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 

Zachrisson (C) och Karin Jansson (MP) reserverar sig mot beslutet skriftligt:  

 

Vi reserverar oss mot beslutet att rekrytera en landsbygdsutvecklare med den 

inriktning och finansiering som Framtid Ljusdal föreslagit. Vi anser att 

ärendet saknar rätt underlag och bör återremitteras. Syftet med tjänsten är 

inte förankrat brett politiskt och ändå har tjänsten utannonserats långt innan 

dagens beslut. Det är ett olämpligt agerande av styret. Vi ställer oss kritiska 

till det alltför vida uppdrag tjänsten kommer ha, som i nuläget delas mellan 

olika tjänster och avdelningar. Vi anser att tjänstens innehåll ska ha en 

koppling mot gjorda analyser, utredningar och rapporter av kommunala 

behov samt kommundirektörens pågående utredning av tjänstemanna-

organisationen. Den senare skulle även sannolikt påverka hur finansiering av 

tjänsten sker.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Näringslivs- och exploateringsenheten för verkställande 

Ekonomienheten 
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§ 24 Dnr KS-00532/2023  

Ersättning av kommunal VA-anläggning i Hovra 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Den kommunala VA-anläggningen i Hovra ska ersättas med enskilda 

 anläggningar.  

 

2.  Det kommunala ansvaret upphör när ersättningsanläggningar är anlagda 

 och godkända. 

Sammanfattning av ärendet 

Områdena med anslutna fastigheter till den kommunala anläggningen i 

Hovra uppfyller inte Lagen om allmänna vattentjänsters krav på att VA-

anläggningen ska vara ett kommunalt ansvar, det vill säga försörja en samlad 

bebyggelse om 20–30 fastigheter. Endast åtta fastigheter, varav tre används 

för permanent boende, är anslutna till kommunalt spillvatten i Hovra. Inget 

kommunalt renvatten finns i Hovra.  

 

En låg nyttjandegrad av fastigheter samt relativt långa ledningar innebär en 

för låg omsättning på vattnet, vilket blir problematiskt för funktionen på 

ledningar och verk.  

 

Ökade miljökrav på kommunala anläggningar innebär dessutom att 

kostnader för bland annat personaltid, kemikalier och el ökar. Enskilda 

anläggningar i stället för kommunal bedöms bli ekonomiskt mer fördelaktigt 

både för VA-kollektivet och för den enskilda fastighetsägaren. 

 

Arbetsprocessen med att ersätta den kommunala anläggningen i Hovra är 

påbörjad genom att medborgardialog har genomförts där fastighetsägarna 

ställer sig positiva till enskilda anläggningar. Även utredningsprocess, 

inklusive dialog med miljöenheten, om ersättningsanläggningar har påbörjats 

och visar att ersättning är teoretiskt genomförbar.  

 

För att Ljusdal Vatten AB ska kunna lägga resurser på vidare utredningar, 

till exempel utföra fältundersökningar och upphandla entreprenör, är det 

viktigt att formellt beslut om att verksamhetsområdet ska upphöra fattas 
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(beslutspunkt 1). Beslutet om ersättning av kommunala anläggningar 

behöver fattas med en genomförandeperiod för att kunna hantera 

anläggandet av ersättningsanläggningar samt den juridiska processen 

(beslutspunkt 2).  

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, § 1 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 12 januari 2024 

Ljusdal Vatten AB:s skrivelse inklusive bilagor 30 november 2023 

Yrkanden 

Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C) och Pernilla Färlin (M): Bifall 

till arbetsutskottets förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Iréne Jonsson m fl 

yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 25 Dnr KS-00060/2023  

Detaljplan för Öster-Skästra 7:2 i Järvsö - antagande 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Detaljplan för Öster-Skästra 7:2 i Järvsö antas.           

Sammanfattning av ärendet 

Näringsliv- och exploateringsenheten har upprättat förslag till detaljplan 

efter beslut om planuppdrag i samhällsservicenämnden 23 november 2022  

§ 173. 

 

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för bostadsbebyggelse i anslutning 

till tidigare planlagt fritidshusområde norr om det aktuella planområdet.  

 

Planläggningen bedöms vara förenlig med Översiktsplan för Ljusdals 

kommun (2010). Förslaget innebär ingen betydande miljöpåverkan enligt 6 

kap. Miljöbalken (1998:808).  

 

Planförslaget var föremål för samråd under perioden 27 mars 2023 till och 

med 17 april 2023 och granskning under perioden 24 oktober 2023 till och 

med 14 november 2023. Samtliga inkomna yttranden har sammanställts i en 

samrådsredogörelse samt i ett granskningsutlåtande. Planförslaget har 

reviderats med anledning av inkomna synpunkter. En dagvattenutredning 

samt geoteknisk undersökning har upprättats mellan samråd och granskning 

av planförslaget.              

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, § 3 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 3 januari 2024 

Antagandehandlingar 11 januari 2024 

Arbetsutskottets protokoll 21 mars 2023, § 24 

Samhällsservicenämndens protokoll 23 november 2022, § 173 

Samhällsservicenämndens protokoll 13 oktober 2021, § 142 

Yrkanden 

Lena Svahn (S) och Irène Jonsson (S): Bifall till arbetsutskottets förslag.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 

yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Näringsliv- och exploateringsenheten  

 

Kommunstyrelsens protokoll för signering
(Signerat, SHA-256 F953D23FF5D6564735FBBE3E73CB05E169AC1944D2B2E3F43845520B247DB9CB)

Sida 21 av 51



 

Kommunstyrelsen  

PROTOKOLL 

Sida 

22(50) 

Datum 

2024-02-08 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 26 Dnr KS-00018/2024  

Köp av markreserv 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  Kommunen köper fastigheten Tälle 2:12 för två miljoner kronor enligt 

 köpekontrakt. 

 

2.  Medel anvisas ur kommunens rörelsekapital.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunens skogar utgör markreserv vid framtida exploatering eller som 

bytesmark när privatägd mark behöver tas i anspråk. Under åren 2018 till 

2023 har kommunen sålt totalt cirka 80 hektar skogsmark och köpt 0,5 

hektar, den största andelen av försäljningarna har skett för att möjliggöra för 

företagare i kommunen att expandera sin befintliga verksamhet. 

 

För närvarande ligger en skogsfastighet ute till försäljning via Areal som 

skulle vara ett bra komplement till kommunens innehav av skogsmark. 

Fastigheten är totalt cirka 57 hektar stor och består av tre skiften enligt 

bifogade kartbilder: ett relativt fyrkantigt skifte om cirka 13 hektar och ett 

långsmalt skifte om cirka 40 hektar, båda norr om Ljusdal väster om vägen 

mot Kajvall, samt ett skifte mittemot ridskolan i Sjöbo om cirka 4,6 hektar.   

 

Kommunens skogsinnehav består till stor del av stora sammanhållande 

skiften. Att komplettera innehavet med denna fastighet gör att vi har mer 

lämpad mark för bytesändamål om vi behöver ta privatägd mark i anspråk.  

 

Fastigheten är Ljusdal Tälle 2:12 och begärt pris är bud från 2 000 000 

kronor. Skogligt ansvarig i kommunen har sett över prospektet och ser 

kostnader om cirka 130 000 kronor och intäkter om cirka 290 000 kronor 

inom en snar framtid. Bedömningen är att det begärda priset är rimligt.   
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Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, § 7 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 12 januari 2024 

Översiktskarta Tälle 2:12, 12 januari 2024 

Skogsbruksplan Tälle 2:12, 12 januari 2024 

Prospekt Tälle 2:12, 12 januari i 2024 

Köpekontrakt Tälle 2:12, 16 januari 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Näringsliv- och exploateringsenheten för verkställande 

Ekonomienheten  
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§ 27 Dnr KS-00301/2023  

Statusrapport detaljplaner  

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Status på pågående detaljplaneuppdrag ska redovisas till kommunstyrelsen 

kvartalsvis. Prioriteringar av planuppdragen ska beslutas av arbetsutskottet 

enligt beslut i kommunstyrelsen 15 mars 2023, § 51. 

 

Etableringssamordnare Simon Rosell redogör för aktuell status gällande 

detaljplanerna.       

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, § 6 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 15 januari 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 28 Dnr KS-00538/2023  

Initiativärende från Kristoffer Kavallin (MP) om att 
tillsätta en landsbygdsutvecklare och ta fram ett 
program för landsbygdens utveckling  

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Initiativärendet är besvarat.  

Sammanfattning av ärendet 

Kristoffer Kavallin (MP) har väckt ett ärende om att tillsätta en 

landsbygdsutvecklare och att ta fram ett program för landsbygdens 

utveckling.  

 

Ordförande Pernilla Färlin (M) skriver i sitt svar: 

 

En tjänst som landsbygdsutvecklare har varit ute på annons och fått 42 

sökande. 15 personer har intervjuats per telefon och man går nu vidare med 

nästa steg. 

 

I tjänsten ingår det att ta fram ett program för utveckling av landsbygden i 

Ljusdals kommun, vilket även stod i beskrivningen av tjänsten.  

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, 12 

Svar från Pernilla Färlin  16 januari 2024 

Initiativärende från Kristoffer Kavallin (MP) 6 december 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att initiativärendet 

är besvarat. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 29 Dnr KS-00505/2023  

Gymnasiesamverkan- information 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Utbildningsnämndens ordförande kommer vid kommunstyrelsens 

sammanträde informera om det beslut som utbildningsnämnden fattade den 

25 januari gällande gymnasiesamverkan. 

 

Utbildningsnämnden beslutade att uppdra åt utbildningsförvaltningen att 

teckna ett primärt samverkansavtal gällande dimensionering och planering 

av gymnasieutbildning med Hudiksvall och Nordanstig samt att i ett senare 

skede tillsammans med dessa båda kommuner söka ett sekundärt 

samarbetsavtal med Sundsvall. 

 

Det behövs tre kommuner för att teckna ett primärt samverkansavtal i 

enlighet med lagstiftningen om samverkan för dimensionering och planering 

av gymnasieverksamhet inom en arbetsmarknadsregion. Efter utträdet ur 

Hälsinglands utbildningsförbund (HUF) kommer Nordanstig att behöva 

ytterligare en samverkanskommun. Hudiksvall och Ljusdal behöver den 

redan nu. Samverkan mellan dessa kommuner är mycket intressant och 

tillsammans skulle man utgöra en sammanhållen arbetsmarknadsregion.   

 

Lagen stipulerar samverkan mellan tre kommuner. För tillfället uppfyller 

Nordanstig lagen genom sitt medlemskap i HUF. Den kommun som funnits i 

åtanke för framtiden i såväl Hudiksvall som Nordanstig har varit Sundsvall. 

Denna kommun är för tillfället inte intresserad av att teckna nya avtal. 

 

Hudiksvall behöver ytterligare en samverkanskommun för att uppfylla lagen.  

 

Ljusdal har i dagsläget ingen samverkan och behöver därför två samverkans-

kommuner för att uppfylla lagen. 

 

HUF arbetar för att få till stånd ett samverkansavtal mellan alla Hälsinge-

kommuner. Det är en gemensam uppfattning mellan utbildningsverksam-

heterna i Hudiksvall och Nordanstig att noden Söderhamn-Bollnäs, som är 
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av marginellt intresse för vår arbetsmarknadsregion, skulle få en stor tyngd i 

sådan samverkan. Till denna uppfattning ansluter sig även Ljusdal.  

 

Ljusdal har ett stort intresse av att samverka med Hudiksvall och Nordanstig. 

Ett samverkansområde bestående av Ljusdal, Hudiksvall och Nordanstig 

skulle utgöra en bra arbetsmarknadsregion där samtliga kommuner i ett 

senare skede skulle vara intresserade av att ingå ett sekundärt samverkans-

avtal med Sundsvalls kommun.          

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 30 Dnr KS-00063/2024  

Utredning fritidsgårdarna 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Kommundirektören uppdras att tillsammans med förvaltningscheferna för 

 berörda förvaltningar utreda hur en verksamhetsövergång från 

 samhällsserviceförvaltningen till utbildningsförvaltningen kan 

 genomföras och återkomma till kommunstyrelsen med förslag på beslut. 

 

2. Förslaget som presenteras för kommunstyrelsen ska föregås av sedvanlig 

 MBL-förhandling vari riskbedömning genomförts. 

 

3. Innan förslaget presenteras för kommunstyrelsen ska även 

 utbildningsnämnden och samhällsservicenämnden ges möjlighet att yttra 

 sig om förslaget. 

 

4. Beslut om verksamhetsövergång ska beslutas av kommunfullmäktige. 

Sammanfattning av ärendet 

Framtid Ljusdal föreslår i skrivelse 1 februari 2024 att kommunstyrelsen 

beslutar att: 

 

1. Kommundirektören uppdras att tillsammans med förvaltningscheferna för 

 berörda förvaltningar utreda hur en verksamhetsövergång från 

 Samhällsserviceförvaltningen till Utbildningsförvaltningen kan 

 genomföras och återkomma till kommunstyrelsen med förslag på beslut. 

 

2. Förslaget som presenteras för kommunstyrelsen skall föregås av 

 sedvanlig MBL-förhandling vari riskbedömning genomförts. 

 

3. Innan förslaget presenteras för kommunstyrelsen ska även 

 utbildningsnämnden och samhällsservicenämnden ges möjlighet att yttra 

 sig om förslaget. 

 

4. Beslut om verksamhetsövergång ska beslutas av kommunfullmäktige. 
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För Framtid Ljusdal är det prioriterade uppdraget att Alla barn ska lyckas i 

skolan av största vikt. För att vi ska kunna nå det målet krävs det att alla 

verksamheter arbetar tillsammans i högre utsträckning än man gör idag. 

  

I de rapporter vi fått från analysgrupperna - men också i de samtal vi fört 

med personal- ser vi ett stort behov av en utökad samverkan mellan fritids-

gård och skola. I Ljusdals kommuns Utvecklingsprogram, som tidigare varit 

ute på remiss, poängterar man också att samverkan mellan skolan och övriga 

verksamheter måste förbättras. 

  

Vi vet också att behovet av fritidsgårdarnas verksamhet har förändrats under 

åren. Idag ser vi bland annat att många barn slutar på fritids redan på mellan-

stadiet och saknar en fast punkt innan de kan gå på fritidsgården. Här finns 

många möjligheter att samverka mellan fritidsgårdar och fritids. 

  

Framtid Ljusdal ser stora fördelar av ett utökat samarbete mellan skolan och 

fritidsgårdarna. Målgruppen är densamma och genom att samorganisera 

verksamheterna tror vi att vi både kan utveckla verksamheterna och effek-

tivisera dem. Då verksamhetsövergången bedöms vara av stor vikt ska utred-

ningen prioriteras och förslag till beslut skall presenteras snarast möjligt för 

kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

Förslag från Framtid Ljusdal 1 februari 2024  

Yrkanden 

Henrik Estander (L): Bifall till förslag från Framtid Ljusdal. 

 

Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S) och Karin Jansson (MP):  

 

1. Kommundirektören får i uppdrag att gemensamt med inblandade 

förvaltningar ta fram ett förslag på hur vi skapar samverkan mellan 

skola och fritidsgårdar, med klargörande av följande: 

 Hur vi främjar barn och ungdomars uppväxtvillkor, livskvalité och 

skolresultat i kommunen. 

 Barn och ungdomars upplevda behov, dvs barnchecklistan och 

barnkonsekvensanalys ska användas. 

 Fritidsgårdarnas framgångsfaktorer inom sitt nuvarande uppdrag för 

målgruppen ska tas tillvara. 

 De båda verksamheternas behov och vinningar av samverkan. 

 Arbetsmiljön för verksamheternas personal. 
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 Finansiering av samverkan. 

 Motivera av en verksamhetsövergång, om så anses nödvändigt. 

2.       Utbildningsnämnden och samhällsservicenämnden ska yttra sig om 

 förslaget.  

3.       Förslaget presenteras för kommunstyrelsen efter sedvanlig MBL-

 förhandling och riskbedömning.  

4.  (Vid övergång) Beslut i kommunfullmäktige. 

 

Ajournering begärs. Efter fem minuter återupptas förhandlingen.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer yrkandena mot varandra. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller Henrik Estanders yrkande.  

 

Omröstning begärs.  

Omröstningsresultat 

Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat bifalla 

Henrik Estanders yrkande. 

 

Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik Estander (L), Roger 

Kastman (KD), Kjell Israelsson (M) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 

Ja. 

 

Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 

Zachrisson (C) och Karin Jansson (MP) röstar Nej.  

Reservationer 

Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 

Zachrisson (C) och Karin Jansson (MP) reserverar sig till förmån för Lena 

Svahn m fl yrkande. 

 

Karin Jansson (MP) lämnar följande skriftliga reservation: 

 

Självklart behöver en ändring i  organisation föregås av en gedigen förståelse 

för barn och ungdomars situation och på förståelse för grunden för de 

problem med samarbete som majoritetens organisationsförändring tror sig 

kunna ändra  på.  
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Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 

Zachrisson (C) lämnar följande skriftliga reservation: 

 

Vi reserverar oss mot beslutet att utreda hur en verksamhetsövergång av 

fritidsgårdarna ska genomföras. Vi ställer oss kritiska till det syfte Framtid 

Ljusdal presenterar, vilket är att utreda själva övergången, en ren formalitet. 

Vi reserverar oss till förmån för eget förslag vilket är en utredning med syfte 

att ta reda på hur skola och fritidsgårdar bör samverka samt vilka delar vi ser 

bör ingå för att få en helhetsbild. Utredningen kommer visa om en 

verksamhetsövergång är motiverad och nödvändig. Vi menar att Framtid 

Ljusdal med detta beslut går händelser i förväg och dessutom negligerar 

fritidsgårdsenheten i processen. 

 

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommundirektören för verkställande 

Utbildningsförvaltningen och samhällsserviceförvaltningen för kännedom 
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§ 31 Dnr KS-00549/2023  

Medlemskap i Matvärden ekonomisk förening 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  Föreningen Matvärden beviljas bidrag motsvarande 1 krona per invånare i 

 Ljusdals kommun för år 2024. 

 

2.  Ljusdals kommun avstår erbjudandet om att bli medlem i föreningen. 

 

3.  Medel tas ur kommunstyrelsens konto till förfogande.          

Sammanfattning av ärendet 

Föreningen Matvärden har inkommit med ett önskemål om att samtliga 

kommuner i Hälsingland går in som medlem i föreningen. Föreningen har 

tidigare varit en ideell förening men har nu övergått till att bli en ekonomisk 

förening.  

 

Från deras presentation för Hälsingerådet den 25 augusti 2023 finns följande 

beskrivning i protokollet: 

 

"Matvärden har funnits sedan 2006 och har hittills fått 40 miljoner kronor i 

projektmedel för att bedriva sin verksamhet. Just nu är de 10 projektanställda 

och är med i sex olika pågående projekt. De grundar sin verksamhet på sin 

framtagna handlingsplan som sträcker sig fram till 2025 där utgångspunkten 

är tillgång och efterfrågan. De har bland annat ett uppdrag att titta på hur 

man skulle kunna bygga upp en digital mötesplats för mat och dryck i 

Gävleborg, ”ett google för mat & dryck i Gävleborg” som de själva uttrycker 

det. 

 

Vi har en stor utmaning i att vi är för dåliga på att producera livsmedel i 

Gävleborg. Matvärdens Vision är att vi ska bli en självförsörjande region och 

deras mission är att öka tillgång och efterfrågan på livsmedel i Hälsingland 

och Gästrikland." 

 

Kommunstyrelsen föreslås besluta att bevilja föreningen bidrag för 2024 

motsvarande 1 krona per invånare i Ljusdals kommun men i övrigt avstå från 

att bli medlem i föreningen.  

 

Kommunstyrelsens protokoll för signering
(Signerat, SHA-256 F953D23FF5D6564735FBBE3E73CB05E169AC1944D2B2E3F43845520B247DB9CB)

Sida 32 av 51



 

Kommunstyrelsen  

PROTOKOLL 

Sida 

33(50) 

Datum 

2024-02-08 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, § 9 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 16 januari 2024 

Erbjudande om medlemskap i Matvärden ek för 30 november 2023 

Bilagor 30 november 2023 

Yrkanden 

Marie-Louise Hellström (LB) och Jonas Rask-Samuelsson (C): Bifall till 

arbetsutskottets förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Marie-Louise 

Hellströms m fl yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Matvärden ekonomisk förening 

Ekonomienheten 
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§ 32 Dnr KS-00017/2023  

Hållbarhetskonferens 2024 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  Hållbarhetskonferensen flyttas till 2025. 

 

2.  Kommundirektören uppdras att avsätta interna resurser för att 

 tillsammans med Destination Järvsö påbörja arbetet med 

 Hållbarhetskonferensen 2025.          

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen fick vid sitt sammanträde i januari 2024 ta del av 

utvärderingen som gjorts efter fjolårets Hållbarhetskonferens i Järvsö; Järvsö 

Sustainable Tourism Summit 2023.  

 

Konferensen var mycket framgångsrikt hos samtliga deltagargrupper och har 

fått mycket positiv kritik och har tydligt markerat möjligheten för att etablera 

ett återkommande event, något som skapat stora positiva förväntningar på 

kommande arrangemangen.  

 

Till konferensen 2023 bidrog kommunen aktivt med såväl pengar som 

arbetsinsatser från olika enheter vilket möjliggjorde den framgång som är 

nödvändig för att skapa det återkommande arrangemang som är avsikten. 

 

Ljusdals kommun har fört dialog med Destination Järvsö om 

förutsättningarna att möjliggöra en till framgångsrik konferens. Vi ser 

framförallt två stora utmaningar som ligger till grund för förslaget att skjuta 

på konferensen till 2025;  

- I år arrangeras den internationella GSTC-konferensen i Sverige. Då 

målgruppen för vår konferens till stor del är densamma som denna 

internationella konferens så ser vi med viss oro på förutsättningarna för 

företag, myndigheter och övriga organisationer att delta på två konferenser 

samma år. 

- Tidsperspektivet. Att genomföra en konferens kräver god planering och 

tillräckligt med tid och resurser. En vital del för att få en ekonomi i balans är 

att öka intäkterna i form av fler sålda biljetter samt få fler externa parter att 

vara med och sponsra/bidra till konferensen. Genom att flytta konferensen 

till 2025 ger vi oss själva mer tid att arbeta med dessa frågor. 
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Då det i skrivande stund saknas ekonomiska förutsättningar för att anställa 

en extern projektledare föreslås kommundirektören få i uppdrag att avsätta 

nödvändiga interna resurser för att tillsammans med Destination Järvsö 

påbörja arbetet med att genomföra konferensen 2025. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse  

Kommunstyrelsens protokoll 11 januari 2024, § 16 

Yrkanden 

Iréne Jonsson (S): Bifall till förvaltningens förslag.          

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Iréne Jonssons 

yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Destination Järvsö för kännedom 
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§ 33 Dnr KS-00017/2024  

Remiss från Region Gävleborg gällande 
Hälsovalshandbok 2025 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Yttrandet godkänns och ska skickas till Region Gävleborg med följande 

 kompletteringar: 

 

I stycket Filial (7.12) ska följande tilläggas: 

  

Ljusdals kommun är en av de glesaste befolkade kommunerna i landet och 

delar av befolkningen har närmare till andra regioners vårdinrättningar än till 

några av tätorterna i kommun (där regionens verksamheter idag ligger). Ur 

Ljusdals perspektiv är filialer ett verktyg för att erbjuda regionens tjänster 

nära våra medborgare bosatta på vår glesbygd.    

 

Våld i nära relationer  

 

Gävleborg och Hälsingland har i nationella jämförelser en större andel våld i 

nära relationer. Regionens verksamheter är i  detta perspektiv viktiga aktörer 

och detta faktum bör beaktas i utformningen av hälsovalshandboken.   

Sammanfattning av ärendet 

Ljusdals kommun har från Region Gävleborg fått handbok för hälsoval för 

yttrande. Handboken innehåller information om primärvård, bemanning och 

kompetens, samverkan, tillgänglighet, läkarinsatser inom den kommunala 

hälso- och sjukvården m.m. Handboken är avsedd för verksamma vårdgivare 

och är en del av ansökningsprocessen för att bli godkänd som vårdgivare i 

hälsovalsmodellen. 

 

Handboken innehåller en detaljerad beskrivning av de olika kraven som 

ställs på vårdgivare som vill delta i hälsovalsmodellen. Bland annat beskrivs 

krav på bemanning och kompetens, tillgänglighet, samverkan och 

läkarinsatser inom den kommunala hälso- och sjukvården.  

 

Medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) och hållbarhetsstrateg inom social 

hållbarhet har lämnat förslag till yttrande på remiss gällande handbok för 

hälsoval:  
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"Tack för möjligheten att ta del av den reviderade upplagan av handboken 

för hälsosval. Det är viktigt att kommunerna får den möjligheten då 

handboken berör många av de kommunala verksamheterna och de 

samarbeten vi har med Region Gävleborg. 

 

Dokumentet är tydligt och redogör framförallt för primärvårdens uppdrag, 

vilket gör att det blir få punkter att yttra sig om för den kommunala 

verksamheten. 

 

En positiv reflektion är att handboken tydliggör primärvårdens ansvar i 

samverkan med kommunen kring de gemensamma patienterna. Den blir en 

bra grund för fortsatt utveckling av samarbetet. 

 

Vi önskar yttra oss kring tre av rubrikerna i handboken: 

 

1. Fast vårdkontakt (under rubrik 2.5.2) 

 

Samtliga patienter som vårdas inom ramen för den kommunala hälso- och 

sjukvården i Ljusdals kommun har sedan tidigare en fast vårdkontakt. Det 

finnas en viss risk för förväxling/otydlighet för de patienter som har fast 

vårdkontakt vid både hälsocentral och den kommunala hälso- och sjukvården 

och vi poängterar därav vikten av samverkan mellan de olika vårdgivarna.   

 

2. Ersättning för kommunalt finansierade särskilda boenden (under 

 rubrik 6.17) 

 

Förtydliga vem som betalar ut ersättning till utföraren. Det kan tolkas som 

att utföraren får ersättning från kommunen, istället för att den betalas ut från  

Region Gävleborg. 

 

3. Filial (under rubrik 7.12) 

 

I bilagan till hälsovalshandboken framgår mer information om filial än i 

handboken. En farhåga är att hälsocentraler skulle kunna påverkas utifrån 

svårigheter med bemanning, rekrytering samt eventuell olönsamhet och 

därmed risk att någon av våra fullskaliga hälsocentraler kan komma att 

läggas ned." 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 6 februari 2024 
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Yrkanden 

Ajournering begärs. Efter 20 minuter återupptas förhandlingen.  

 

Jonas Rask-Samuelsson (C):  

 

I stycket Filial (7.12) ska följande tilläggas: 

  

Ljusdals kommun är en av de glesaste befolkade kommunerna i landet och 

delar av befolkningen har närmare till andra regioners vårdinrättningar än till 

några av tätorterna i kommun (där regionens verksamheter idag ligger). Ur 

Ljusdals perspektiv är filialer ett verktyg för att erbjuda regionens tjänster 

nära våra medborgare bosatta på vår glesbygd.    

 

Våld i nära relationer ska tilläggas yttrandet 

Gävleborg och Hälsingland har i nationella jämförelser en större andel våld i 

nära relationer. Regionens verksamheter är i  detta perspektiv viktiga aktörer 

och detta faktum bör beaktas i utformningen av hälsovalshandboken.   

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till förslag till yttrande. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Jonas Rask-

Samuelssons tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 

bifaller detta.  

 

Beslutexpediering 

Akt 

Hållbarhetsenheten för komplettering av yttrandet 

Region Gävleborg (reviderat yttrande) 
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§ 34 Dnr KS-00497/2023  

Arbetsordning för kommunfullmäktige 

Kommunstyrelsens förslag 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Arbetsordning för kommunfullmäktige antas med nedanstående tillägg: 

 

Delegering av interpellationssvar: För att säkerställa att interpellationer 

hanteras på ett effektivt och kompetent sätt, bör det vara möjligt att delegera 

besvarandet av en interpellation till en annan person än den som 

interpellationen är ställd till. Ordföranden i styrelsen eller i en nämnd får 

överlämna till honom eller henne ställd interpellation, att besvaras av annan 

ledamot i styrelsen eller i nämnden, som på grund av sitt uppdrag har 

särskilda förutsättningar att besvara interpellationen, eller av sådan ledamot i 

styrelsen för aktiebolag, ekonomisk förening eller stiftelse, som valts av 

fullmäktige. 

 

Hantering av interpellationer i sammanträdets slutskede: För att effektivisera 

sammanträdets flöde och fokusera på beslutsfattande i de inledande skedena, 

föreslås att interpellationer hanteras i slutet av sammanträdet. Detta ger 

ledamöterna en möjlighet att helt fokusera på diskussion och beslut om 

dagordningens ärenden innan de övergår till interpellationerna.  

 

Interpellationskö: För att hantera interpellationer som inte hinner behandlas 

under ett sammanträde, bör en kö skapas där interpellationerna ordnas efter 

den ordning de inkommit. Den interpellation som inkommer först och inte 

kan behandlas under det aktuella mötet, ska ligga först i kön vid nästa 

sammanträde, efter att de vanliga ärendena är hanterade.  

 

Motioner: Vid sammanträdet då motion väckts har den som undertecknat 

motionen möjlighet att redogöra för motionen. Inlägget bör ta max två 

minuter. 

 

Yttranderätt vid sammanträden: Kommunalråd är den inom kommunen som 

fullgör ett förtroendeuppdrag på heltid eller betydande del av heltid. 

 

2. Arbetsordningen gäller från och med 1 mars 2024.  
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Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktiges presidium och gruppledarna har under året gjort en 

översyn av kommunfullmäktiges arbetsordning. 

 

SKR:s underlag till lokala bedömningar för arbetsordning har använts. 

 

Förändringar som föreslås är bland annat att medborgarförslag har ersatts 

med en skrivning om e-förslag, en skrivning om företagens initiativrätt, att 

ersättare som ställt interpellation får delta i överläggningen då svaret på 

interpellationen behandlas oberoende av om ersättaren tjänstgör eller inte 

och  deltagande på distans.  

 

Arbetsutskottet föreslår 15 november 2023, § 129 att arbetsordningen antas 

med följande tillägg: 

 

1. Delegering av interpellationssvar: För att säkerställa att interpellationer 

hanteras på ett effektivt och kompetent sätt, bör det vara möjligt att delegera 

besvarandet av en interpellation till en annan person än den som 

interpellationen är ställd till. Ordföranden i styrelsen eller i en nämnd får 

överlämna till honom eller henne ställd interpellation, att besvaras av annan 

ledamot i styrelsen eller i nämnden, som på grund av sitt uppdrag har 

särskilda förutsättningar att besvara interpellationen, eller av sådan ledamot i 

styrelsen för aktiebolag, ekonomisk förening eller stiftelse, som valts av 

fullmäktige. 

 

2. Hantering av interpellationer i sammanträdets slutskede: För att 

effektivisera sammanträdets flöde och fokusera på beslutsfattande i de 

inledande skedena, föreslås att interpellationer hanteras i slutet av 

sammanträdet. Detta ger ledamöterna en möjlighet att helt fokusera på 

diskussion och beslut om dagordningens ärenden innan de övergår till 

interpellationerna.  

 

3. Interpellationskö: För att hantera interpellationer som inte hinner 

behandlas under ett sammanträde, bör en kö skapas där interpellationerna 

ordnas efter den ordning de inkommit. Den interpellation som inkommer 

först och inte kan behandlas under det aktuella mötet, ska ligga först i kön 

vid nästa sammanträde, efter att de vanliga ärendena är hanterade.  

 

Kommunstyrelsen beslutar 30 november 2023, § 229 att återremittera 

ärendet till arbetsutskottet för tydliggörande av vad som har förändrats i 

arbetsordningen. 
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Ett reviderat förslag till Arbetsordning har därefter tagits fram där det tydligt 

framgår vad som har förändrats. 

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024 

Reviderad Arbetsordning för kommunfullmäktige 16 januari 2024 

Kommunstyrelsens protokoll 30 november 2023, § 229 

Arbetsutskottets protokoll 15 november 2023, 129 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 7 november 2023 

Förslag Arbetsordning för kommunfullmäktige 3 november 2023 

Yrkanden 

Karin Jansson (MP): Till § 32 ska tilläggas: Vid sammanträdet då motion 

väckts har den som undertecknat motionen möjlighet att redogöra för 

motionen. Inlägget bör ta max två minuter. 

 

Irène Jonsson (S) och Lena Svahn (S): Bifall till Karin Janssons yrkande. 

 

Lena Svahn (S) och Karin Jansson (MP): Till § 23 ska tilläggas: 

Kommunalråd är den inom kommunen som fullgör ett förtroendeuppdrag på 

heltid eller betydande del av heltid.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Karin Janssons 

tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 

tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 35 Dnr KS-00464/2022  

Firmatecknare enligt § 28 i reglemente för 
kommunstyrelsen och nämnderna i Ljusdals kommun 
2023-2026 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  Under mandatperioden ska avtal, andra handlingar och skrivelser som 

 beslutats av kommunstyrelsen undertecknas av kommunstyrelsens 

 ordförande Pernilla Färlin eller vid förhinder för henne kommunstyrelsens 

 1:e vice ordförande Henrik Karlström eller av 2:e vice ordförande Lena 

 Svahn.  

 

2. Kontrasignation ska göras av kommundirektör Mikael Björk, av 

 förvaltningschef Lasse Norin, av tf förvaltningschef Linnea Van 

 Wagenen, av tf förvaltningschef Erik Fundin, av förvaltningschef 

 Ingrid Sundström eller av ekonomichef Eric Carlsson.           

Sammanfattning av ärendet 

I reglemente för kommunstyrelsen föreskrivs att avtal, andra handlingar och 

skrivelser som beslutats av kommunstyrelsen ska undertecknas av ordföran-

den eller vid förfall av denne vice ordförande och kontrasigneras av anställd 

som styrelsen bestämmer. I övrigt bestämmer kommunstyrelsen vem som 

ska underteckna handlingarna.             

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 31 januari 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till förslag till 

firmatecknare. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Ekonomienheten 

Samtliga utsedda firmatecknare 
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§ 36 Dnr KS-00509/2023  

Inspektion av kommunens överförmyndarverksamhet 
2023 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.          

Sammanfattning av ärendet 

Länsstyrelsen Dalarna har den 10 oktober 2023 gjort en tillsyn av Bollnäs, 

Ovanåkers och Ljusdals överförmyndarnämnd. 

 

Länsstyrelsens samlade intryck efter årets tillsyn är att nämnden bedriver en 

väl fungerade verksamhet. Länsstyrelsen finner ingen anledning att rikta 

någon kritik mot överförmyndarnämnden.              

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 1 februari 2024 

Protokoll från Länsstyrelsens inspektion  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  
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§ 37 Dnr KS-00527/2023  

Sammanställning av personuppgiftsincidenter år 2023 
för kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Nämnderna ska årligen få en rapport över föregående års personuppgifts-

incidenter. 

 

Inom kommunstyrelsens verksamhetsområde har det varit en personuppgifts-

incident. 

 

Datum för incidenten: 2023-11-22 

Vad gällde incidenten?  

Leverantören av kommunens ekonomisystem Å-data drabbades av en 

misstänkt cyberattack. Detta påverkade Ljusdals kommun på de funktioner 

som Å-data driftar, tex fakturering och hantering av e-fakturor. Övriga delar 

i systemet driftas lokalt och påverkades inte. 

 

Anmäld till IMY?  
Ja. IMY beslutade 2023-12-18 att avsluta ärendet. IMY vidtar inga åtgärder 

för närvarande med anledning av anmälan. 

 

Förbättringsåtgärder?  
Kommunen informerade om händelsen externt och internt samt förde dialog 

med Å-data.            

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 23 januari 2024 

Beslut från Integritetsskyddsmyndigheten 

Anmälan till Integritetsskyddsmyndigheten 
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Propositionsordning 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  

 

Kommunstyrelsens protokoll för signering
(Signerat, SHA-256 F953D23FF5D6564735FBBE3E73CB05E169AC1944D2B2E3F43845520B247DB9CB)

Sida 45 av 51



 

Kommunstyrelsen  

PROTOKOLL 

Sida 

46(50) 

Datum 

2024-02-08 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 38 Dnr KS-00009/2024  

Delegationsbeslut 2024 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

För kommunstyrelsens kännedom finns delegationsbeslut nr 1-9. 

 

Samtliga delegationsbeslut finns tillgängliga på sammanträdet.           

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 1 februari 2023 

Förteckning över anmälda delegationsbeslut 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Delegationspärm 
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§ 39 Dnr KS-00008/2024  

Protokoll för kommunstyrelsens kännedom - 
uppsiktsplikt 2024 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

En del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt är att hålla sig informerad om vilka 

beslut nämnderna och bolagen fattar. Kommunstyrelsen behöver få löpande 

information om bolagen, nämnderna och rådens verksamheter. Ett sätt att få 

denna kunskap är att ta del av bolagens och nämndernas protokoll. De 

protokoll som är aktuella är: 

 

 Utbildningsnämnden 25 januari 2024 

 

 AB Ljusdalshem 21 december 2023 och 15 januari 2024 

 

 Hälsingerådet 13 december 2023 

 

 Samordningsförbund Gävleborg 26 januari 2024            

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 1 februari 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 40 Dnr KS-00473/2023  

Fråga om Ljusdals kommuns utvecklingsprogram 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.   Ärendet tas upp på kommunstyrelsens beredning.   

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) frågar om när utvecklingsprogrammet kommer 

att behandlas politiskt. 

 

Ljusdals kommuns utvecklingsprogram har tagits fram efter ett arbete med 

olika analysgrupper. Vid arbetsutskottets sammanträde i oktober skickades 

utvecklingsprogrammet på remiss till nämnderna. Nämnderna har nu svarat 

på remissen och en sammanställning av remissvaren har gjorts.          

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att ärendet tas upp på kommunstyrelsens beredning. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

KS beredning 
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§ 41 Dnr KS-00286/2022 

Fråga om Färila skola 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. Ärendet tas upp på kommunstyrelsens beredning.

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) frågar processen kring Färila skola. 

Kommundirektör Mikael Björk svarar att det nu finns tre alternativ 

framtagna. Kommundirektören föreslår att frågan tas upp på 

kommunstyrelsens beredning samt som en information på arbetsutskottet 28 

februari. På det sammanträdet ska AB Ljusdalshem presentera alla tre 

alternativen. 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att frågan tas upp på kommunstyrelsens beredning. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.   

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommunstyrelsens beredning. 
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§ 42 Dnr KS-00003/2024 

Fråga om BiodrivMitt 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. Ärendet tas upp på kommunstyrelsens beredning.

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) frågar varför kommunen sagt upp medlemskapet 

i BiodrivMitt. 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att frågan tas upp på kommunstyrelsens beredning. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.     

Beslutsexpediering 

Akt 

KS beredning 
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Plats och tid Ljusdalssalen, torsdagen den 8 februari 2024 klockan 08:30-15:25 


Beslutande Ledamöter 


Pernilla Färlin (M), Ordförande 


Henrik Karlström (SD), 1:e vice ordförande 


Lena Svahn (S), 2:e vice ordförande § 23-39 


Ove Schönning (S) tjg ersättare istället för Lena Svahn (S) § 20-22 


Lars Molin (M) § 20-29 


Kjell Israelsson (M) tjg ersättare istället för Lars Molin (M) § 30-39 


Henrik Estander (L) § 20-32 


Jens Furuskog (SD) tjg ersättare istället för Henrik Estander (L), § 32-39 


Marie-Louise Hellström (LB) tjg ersättare istället för Jonny Mill (LB) 


Roger Kastman (KD) 


Iréne Jonsson (S) 


Jonas Rask Samuelsson (C) 


Anna-Karin Zachrisson (C) 


Karin Jansson (MP) tjg ersättare istället för Kristoffer Kavallin (MP) 


 
 Ersättare 


Kjell Israelsson (M) § 20-29 


Jens Furuskog (SD) § 20-31 


Ove Schönning (S) § 23-39 


Solange Nordh (C) 


 
Övriga deltagande Ekonomichef Eric Carlsson § 21-23 


VD Lena Bergsten och VA-strateg Anna-Karin Nejdmo § 24 


Planingenjör Linda Svedman § 25 


Markhandläggare Catarina Wikström § 26 


Etableringssamordnare Simon Rosell § 27 


Tf förvaltningschef Linnea Van Wagenen § 29 
Utses att justera Irène Jonsson (S) 
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Underskrift 


  


 Karin Höglund  
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§ 20 Dnr KS-00001/2024  


Information från kommundirektören 2024 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.          


Sammanfattning av ärendet 


Kommundirektör Mikael Björk informerar: 


 


 Östernäs – Rekrytering av mark-och exploateringsingenjör påbörjas 


inom kort med bland annat uppdrag att projektera Östernäsområdet.    


 


 Timmerterminal – Inget nytt att rapportera.  


 


 Hälsingeråd – Hälsingerådet träffades den 24 januari i Orbaden. 


Rådet fick då information om nuläget avseende Gemensam lön i 


Hälsingland. Det har varit ett intensivt införandeprojekt och en del 


tekniska utmaningar men verksamheten bedömer att läget har 


förbättrats. Söderhamn, Ovanåker och Ljusdal har övergått i den 


gemensamma organisationen och nu står Bollnäs och Hudiksvall på 


tur. 


 


 Vidare presenterades slutsatserna av FAS 1 i det gemensamma IT-


 driftsprojektet i Hälsingland. Informationen kommer att presenteras 


 för kommunstyrelsen i Ljusdal vid ett senare sammanträde.  


 


 Avslutningsvis diskuterades budget för det gemensamma 


 utvecklingskontoret, verksamhetsplan 2024 samt det fortsatta arbetet 


 med inflyttning och varumärke Hälsingland.  


 


 Krisledning – Inget nytt att rapportera 


 


 Bränta – Sedan den 13 september 2023 har reservationsavtalet och 


markupplåtelseavtalet med Cibum Sverige AB gått ut och 


kommundirektören har nu via brev uppmanat företaget att avlägsna 


det material de förvarar på kommunens mark samt avstäda området.       
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Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 30 januari 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 21 Dnr KS-00079/2023  


Nämndernas detaljbudgetar 2024 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Nämndernas detaljbudgetar för 2024 läggs till handlingarna.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunfullmäktige beslutade i augusti 2023 om nettoramar för nämnderna 


avseende driftbudget samt investeringsbudget för budgetår 2024 (samt ELP 


2025-2026). I november 2023 reviderades ramarna genom ett komplet-


terande beslut i kommunfullmäktige. 


 


Nämnderna har därefter inkommit med detaljbudgetar för 2024 (samt ELP 


2025-2026) till kommunstyrelsen för kännedom. 


 


Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att nämnderna har upprättat 


detaljbudgetar för 2024 inom de nettoramar som kommunfullmäktige 


beslutat om och enligt anvisningar från kommunstyrelsen. Därmed föreslås 


att nämndernas detaljbudgetar läggs till handlingarna. 


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, § 11 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 15 december 2023 


Detaljbudget kommunstyrelsen 


Detaljbudget arbetsmarknads- och socialnämnden 


Detaljbudget omsorgsnämnden 


Detaljbudget samhällsservicenämnden 


Detaljbudget utbildningsnämnden 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 


förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt, Samtliga nämnder, ekonomienheten 
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§ 22 Dnr KS-00544/2023  


Hantering av höjt PO-pålägg samt nedreviderade 
intäkter 2024 
 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Tilläggsbudget 2024 till nämnderna för höjt PO-pålägg med 11,9 miljoner 


 kronor i enlighet med fördelning i tabell. Ramutökningen ska ej vara 


 nivåhöjande inför 2025.  


     


Nämnd, tkr 
Lönekostn Uppräkn Uppräkn Uppräkn Total 


2024 1,5 % Kost Städ ökning 


Kommunfullmäktige 1 476 22     22 


Revision 544 8     8 


Kommunstyrelsen 39 365 590   27 617 


Samhällsservicenämnd 55 204 828   17 845 


Utbildningsnämnd 229 276 3 439 377 277 4 093 


Omsorgsnämnd 304 576 4 569 105 18 4 692 


Arbetsmarkn. & soc.nämnd 106 480 1 597   6 1 603 


Överförmyndarnämnd 787 12     12 


Valnämnd 232 4     4 


Jävsnämnd 267 4     4 


Summa nämnder 738 207 11 073 482 345 11 900 


 


 


2. Finansiera tilläggsbudget 2024 11,9 miljoner kronor med ianspråktagande 


 av årets resultat.  


 


3.  Hantera nedreviderade skatteintäkter och statsbidrag 6,5 miljoner kronor 


 dels ianspråktagande av årets resultat 2,1 miljoner kronor och dels 


 ianspråktagande av resultatutjämningsreserven 4,4 miljoner kronor i 


 samband med balanskravsutredningen i  årsredovisningen.  
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Sammanfattning av ärendet 


Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) skickade i mitten av december ut 


besked till kommunerna om två omständigheter som påtagligt påverkar 


kommunernas ekonomiska förutsättningar 2024. 


 


Dels ett besked om höjt personalomkostnadspålägg (PO-pålägg) med 1,5 % 


främst på grund av höjda pensionskostnader i kommunsektorn till följd av 


den höga inflationstakten. Detta motsvarar en kostnadsökning jämfört med 


budget 2024 med 11,9 miljoner kronor. 


 


Dels en nedreviderad prognos över skatteintäkter och statsbidrag 2024 


främst på grund av en förväntat svagare arbetsmarknad jämfört med tidigare 


prognosbedömning. Detta motsvarar en intäktsminskning jämfört med 


budget 2024 med 6,5 miljoner kronor. 


 


Kommunstyrelseförvaltningen redovisar olika möjliga handlingsalternativ 


och föreslår en hantering som innebär tilläggsbudget samt finansiering 


genom ianspråktagande av kommunstyrelsens utvecklingsreserv och årets 


resultat.  


 


Bakgrund 


 


Höjt PO-pålägg 2024 


Kostnaderna för avtalspensioner i kommunsektorn ökar mycket kraftigt 2023 


och 2024 på grund av den höga inflationstakten. Även den höjda premien för 


den avgiftsbestämda pensionen i det nya pensionsavtalet AKAP-KR bidrar 


till kostnadsökningen. Det nu beslutade inkomstbasbeloppet för 2024 påver-


kar kostnaderna ytterligare vilket medfört att PO-pålägget  har reviderats 


inför 2024. 


 


PO-pålägget för 2024 har höjts jämfört med det preliminära, då pensions-


kostnaderna ökar ytterligare på grund av oväntat lågt inkomstbasbelopp 


2024. Genomsnittligt PO-pålägg för pensionskostnaderna för 2024 ökar 


enligt prognoser med ytterligare 1,5 procentenheter i kommuner jämfört med 


det preliminärt föreslagna PO-pålägget våren 2023. 


 


I våras (våren 2023) beräknade SKR  ett preliminärt PO-pålägg för 2024, 


utifrån rådande beräkningsförutsättningar. I november 2023 fastställdes det 


nya inkomstbasbeloppet för 2024 på en betydligt lägre nivå än prognostise-


rat. Inkomstbasbeloppet ökar för år 2024 enbart med 2,6 procent i stället för 


4,2 procent som var den tidigare bedömningen av pensionsmyndigheten. Ett 
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lägre inkomstbasbelopp ökar kostnaden för avtalspensionen medan den 


minskar kostnaden för den allmänna pensionen. 


 


Inkomstbasbeloppet sätter taket i den allmänna pensionen och golvet för den 


förmånsbestämda avtalspensionen. Premien i avgiftsbestämd pension är 31,5 


% för inkomster över detta tak/golv. Det lägre inkomstbasbeloppet innebär 


betydligt högre kostnader för den förmånsbestämda pensionen och något 


högre för den avgiftsbestämda pensionen. 


 


Ökningstakt i prisbasbelopp och inkomstbasbelopp är således av stor 


betydelse för pensionskostnaderna i kommunsektorn. Sammantaget uppgår 


PO-pålägget (arbetsgivaravgifter inkl. avtalsförsäkringar och avtals-


pensioner) till i genomsnitt 47,2 procent av lönesumman i kommuner 


avseende år 2024. Det innebär att PO-pålägget i kommunerna höjs med 2,7 


procentenheter jämfört med 2023 och 1,5 procentenheter jämfört med 


fastställd budget 2024. 


  


Nedreviderade skatteintäkter 2024 


Jämfört med den prognos SKR presenterade i oktober 2023 visar prognosen 


gjord i december 2023 för skatteunderlaget en svagare utveckling. I närtid 


prognostiseras ett försvagat skatteunderlag under 2024 på grund av en 


svagare arbetsmarknad. Den nedreviderade prognosen över skatteintäkter 


och statsbidrag innebär ett intäktsbortfall motsvarande 6,5 mnkr jämfört med 


fastställd budget 2024. 
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Finansieringsbehov 


I av kommunfullmäktige fastställd budget 2024 har PO-pålägget höjts med 


1,2 %. Nu måste med anledning av ovanstående rekommendation från SKR 


PO-pålägget höjas med ytterligare 1,5 % vilket motsvarar sammanlagt 11,9 


miljoner kronor. I nedanstående tabell specificeras kostnadsökningarna per 


nämnd till följd av höjt PO-pålägg samt justerade internpriser. 


 


Nämnd, tkr 
Lönekostn Uppräkn Uppräkn Uppräkn Total 


2024 1,5 % Kost Städ ökning 


Kommunfullmäktige 1 476 22     22 


Revision 544 8     8 


Kommunstyrelsen 39 365 590   27 617 


Samhällsservicenämnd 55 204 828   17 845 


Utbildningsnämnd 229 276 3 439 377 277 4 093 


Omsorgsnämnd 304 576 4 569 105 18 4 692 


Arbetsmarkn. & soc.nämnd 106 480 1 597   6 1 603 


Överförmyndarnämnd 787 12     12 


Valnämnd 232 4     4 


Jävsnämnd 267 4     4 


Summa nämnder 738 207 11 073 482 345 11 900 


 


Handlingsalternativ 


Utifrån ovanstående beskrivning kan konstateras att kommunen bör förhålla 


sig till de förändrade ekonomiska förutsättningarna och fatta erforderliga 


beslut om lämpliga åtgärder. 


Det finns i praktiken följande olika alternativ till hantering: 


1. Anmoda nämnderna att hantera hela eller delar av kostnadsökning 


inom befintlig ram (= effektiviseringskrav). 


2. Besluta om en tilläggsbudget, permanent eller tillfällig, och ge 


nämnderna kompensation för hela eller delar av kostnadsökningen. 


 a. Finansiera en tilläggsbudget till nämnderna delvis genom 


  ianspråktagande av kvarvarande medel ur kommunstyrelsens 


  utvecklingsreserv. 


 b. Finansiera en tilläggsbudget till nämnderna helt eller delvis 


  genom ianspråktagande av årets resultat . 


3. Hantera minskade skatteintäkter och statsbidrag genom helt eller 


delvis ianspråktagande av årets resultat. 


4. Hantera minskade skatteintäkter och statsbidrag genom att i 


årsredovisningens balanskravsutredning delvis ianspråkta medel från 


Resultatutjämningsreserven (RUR) . 
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Bedömning 


Kommunstyrelseförvaltningen bedömer det ej realistiskt att i detta redan 


ansträngda ekonomiska läge fördela ut ett effektiviseringskrav till 


nämnderna.  


Kommunstyrelseförvaltningen föreslår beslut om tilläggsbudget 2024 med 


en bestående (nivåhöjande inför 2025) kompensation till nämnderna med 


11,9 miljoner kronor för ökade kostnader till följd av höjt PO-pålägg. 


Vidare föreslås att tilläggsbudgeten finansieras dels genom en omfördelning 


av kvarvarande budgetmedel med 10,1 miljoner kronor från KS 


Utvecklingsreserv samt ianspråktagande av årets resultat. 


Slutligen föreslås att minskade centrala intäkter (skatteintäkter och 


statsbidrag) hanteras genom ianspråktagande av årets resultat. 


 


Ianspråktagande av RUR i samband med årsredovisningens 


balanskravsutredning är tekniskt sett möjligt (inom ramen för fastställda 


regler) men rekommenderas ej eftersom det skulle innebära att Ljusdal 


kommer att redovisa ett negativt resultat i bokslutet vilket i sig är negativt. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 30 januari 2024 


Yrkanden 


Henrik Karlström (SD), Lars Molin (M) och Henrik Estander (L):  


 


1. Tilläggsbudget 2024 till nämnderna för höjt PO-pålägg med 11,9 miljoner 


 kronor i enlighet med förvaltningens förslag till fördelning i tabell. 


 Ramutökningen ska ej vara nivåhöjande inför 2025. 


 


2. Finansiera tilläggsbudget 2024 11,9 miljoner kronor med ianspråktagande 


 av årets resultat.  


 


3.  Hantera nedreviderade skatteintäkter och statsbidrag 6,5 miljoner kronor 


 dels ianspråktagande av årets resultat 2,1 miljoner kronor och dels 


 ianspråktagande av resultatutjämningsreserven 4,4 miljoner kronor i 


 samband med balanskravsutredningen i årsredovisningen. 


 


Ajournering begärs. Efter 30 minuter återupptas förhandlingen. 


 


Irène Jonsson (S) och Jonas Rask-Samuelsson (C): Bifall till 


kommunstyrelseförvaltningens förslag.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer yrkandena mot varandra och finner att kommunstyrelsen 


bifaller Henrik Karlströms m fl yrkande. 


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för Henrik Karlströms m fl yrkande, Nej-röst för Irène Jonssons m fl 


yrkande.  


Omröstningsresultat 


Med 6 Ja-röster mot 4 Nej-röster, 1 avstår från att rösta, har kommun-


styrelsen beslutat bifalla Henrik Karlströms m fl yrkande.  


 


Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik 


Estander (L), Roger Kastman (KD) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 


Ja. 


 


Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C) 


och Ove Schönning (S) röstar Nej. 


 


Karin Jansson (MP) avstår från att rösta.  


Reservationer 


Irène Jonsson (S), Ove Schönning (S), Jonas Rask-Samuelsson (C) och 


Anna-Karin Zachrisson (C) reserverar sig mot beslutet och lämnar följande 


skriftliga reservation: 


 


Vi reserverar oss mot beslutet att tilläggsbudget för att hantera ökade PO-


tillägg samt nedreviderade intäkter finansieras genom ianspråktagande av 


årets hela resultat samt ianspråktagande av resultatutjämningsreserven. Vi 


ställer oss djupt kritiska och ser allvarligt på att Framtid Ljusdal frångår god 


ekonomisk hushållning och medvetet låter kommunen redovisa minus-


resultat. Det åligger ett politiskt styre att respektera kommunallag, ekonomi-


styrningsregler och andra riktlinjer som Ljusdals kommun har att ta hänsyn 


till. God ekonomisk hushållning innebär att en tilläggsbudget för nämnderna 


finansieras genom ianspråktagande av utvecklingsreserven samt ianspråk-


tagande av del av årets resultat. Vi ställer oss även kritiska till att Framtid 
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Ljusdals tilläggsbudget och ramhöjning för nämnderna endast är tillfällig 


och inte nivåhöjande inför 2025.  
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§ 23 Dnr KS-00491/2023  


Äskande ur kommunstyrelsens utvecklingsreserv om 
medel för att rekrytera en landsbygdsutvecklare 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Näringslivs- och exploateringsenheten får i uppdrag att rekrytera en 


 landsbygdsutvecklare. 


 


2.  Näringslivs- och exploateringsenheten erhåller 550 000 kronor ur 


 kommunstyrelsens utvecklingsreserv under budgetåret 2024 för att 


 finansiera tjänsten 2024. Tjänsten ska ingå i ordinarie budget för 2025. 


Sammanfattning av ärendet 


Ljusdals kommun har en mycket stor yta i förhållande till antalet invånare. 


Vi är en stor landsbygdskommun med många mindre byar och enskilda 


fastigheter i hela kommunen. Vi vill nu förbättra förutsättningarna för att 


leva och bo på landet genom att göra vår kommunala service och andra 


tjänster tillgängliga i hela kommunen. Förutsättningarna för att bo i glesbygd 


skiljer sig åt från att bo i urbana tätorter. Tanken är att man genom att 


tillsätta en landsbygdsutvecklare ska underlätta för glesbygdsbor att bo kvar 


och öka inflyttningen. Uppdraget för landsbygdsutveckling har tidigare 


delats mellan olika tjänster och avdelningar.   


 


Som landsbygdsutvecklare arbetar personen för att de olika intressenterna på 


landsbygden samverkar och skapar en gemensam vision och målbild för 


byarnas utveckling. Denne driver på utvecklingen och arbetar med 


utvecklingsfrågor i hela kommunen avseende samhällsbyggnad, service och 


näringsliv. Det innebär att arbeta tillsammans med kollegor, invånare, 


företagare, ägare av skog och lantbruk samt med föreningar. Man har en tät 


dialog med landsbygdens intresseorganisationer. Landsbygdsutvecklaren 


initierar, leder och utvärderar utvecklingsprojekt, samt arbetar gränsöver-


skridande i hela kommunen och samverkar med kommunens alla verksam-


heter. Uppgifterna kommer att variera från stort till smått och arbetstiderna 


kommer att bli lite oregelbundna. 
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Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024 § 10 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 5 januari 2024 


Annons landsbygdsutvecklare 15 januari 2024 


Yrkanden 


Henrik Karlström (SD), Marie-Louise Hellström (LB) och Henrik Estander 


(L): Bifall till arbetsutskottets förslag.  


 


Lena Svahn (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Karin Jansson (MP) och Irène 


Jonsson (S): Ärendet ska återremitteras med motiveringen 


 


- Resonemanget runt att flera tjänsters uppdrag ska läggas på en. 


- Hur detta kan göras innan kommundirektörens utredning av 


 förvaltningsorganisationen är klar. 


- Klargöra kopplingen av styrets förslag till olika analyser, rapporter och 


 utredningar som finns om vår landsbygdskommuns behov.  


 


Henrik Karlström (SD): Avslag på Lena Svahns m fl återremissyrkande.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns 


yrkande om återremiss. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår 


detta.  


 


Omröstning begärs.  


 


Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för att avslå Lena Svahn m fl  återremissyrkande, Ja-röst för att 


bifalla Lena Svahns m fl återremissyrkande.  


Omröstningsresultat 


Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå Lena 


Svahn m fl återremissyrkande.  


 


Pernilla Färlin (M), Lars Molin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik 


Estander (L), Roger Kastman (KD) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 


Ja. 
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Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 


Zachrisson (C) och Karin Jansson (MP) röstar Nej. 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Karlström 


m fl yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


Reservationer 


Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 


Zachrisson (C) och Karin Jansson (MP) reserverar sig mot beslutet skriftligt:  


 


Vi reserverar oss mot beslutet att rekrytera en landsbygdsutvecklare med den 


inriktning och finansiering som Framtid Ljusdal föreslagit. Vi anser att 


ärendet saknar rätt underlag och bör återremitteras. Syftet med tjänsten är 


inte förankrat brett politiskt och ändå har tjänsten utannonserats långt innan 


dagens beslut. Det är ett olämpligt agerande av styret. Vi ställer oss kritiska 


till det alltför vida uppdrag tjänsten kommer ha, som i nuläget delas mellan 


olika tjänster och avdelningar. Vi anser att tjänstens innehåll ska ha en 


koppling mot gjorda analyser, utredningar och rapporter av kommunala 


behov samt kommundirektörens pågående utredning av tjänstemanna-


organisationen. Den senare skulle även sannolikt påverka hur finansiering av 


tjänsten sker.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Näringslivs- och exploateringsenheten för verkställande 


Ekonomienheten 
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§ 24 Dnr KS-00532/2023  


Ersättning av kommunal VA-anläggning i Hovra 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Den kommunala VA-anläggningen i Hovra ska ersättas med enskilda 


 anläggningar.  


 


2.  Det kommunala ansvaret upphör när ersättningsanläggningar är anlagda 


 och godkända. 


Sammanfattning av ärendet 


Områdena med anslutna fastigheter till den kommunala anläggningen i 


Hovra uppfyller inte Lagen om allmänna vattentjänsters krav på att VA-


anläggningen ska vara ett kommunalt ansvar, det vill säga försörja en samlad 


bebyggelse om 20–30 fastigheter. Endast åtta fastigheter, varav tre används 


för permanent boende, är anslutna till kommunalt spillvatten i Hovra. Inget 


kommunalt renvatten finns i Hovra.  


 


En låg nyttjandegrad av fastigheter samt relativt långa ledningar innebär en 


för låg omsättning på vattnet, vilket blir problematiskt för funktionen på 


ledningar och verk.  


 


Ökade miljökrav på kommunala anläggningar innebär dessutom att 


kostnader för bland annat personaltid, kemikalier och el ökar. Enskilda 


anläggningar i stället för kommunal bedöms bli ekonomiskt mer fördelaktigt 


både för VA-kollektivet och för den enskilda fastighetsägaren. 


 


Arbetsprocessen med att ersätta den kommunala anläggningen i Hovra är 


påbörjad genom att medborgardialog har genomförts där fastighetsägarna 


ställer sig positiva till enskilda anläggningar. Även utredningsprocess, 


inklusive dialog med miljöenheten, om ersättningsanläggningar har påbörjats 


och visar att ersättning är teoretiskt genomförbar.  


 


För att Ljusdal Vatten AB ska kunna lägga resurser på vidare utredningar, 


till exempel utföra fältundersökningar och upphandla entreprenör, är det 


viktigt att formellt beslut om att verksamhetsområdet ska upphöra fattas 
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(beslutspunkt 1). Beslutet om ersättning av kommunala anläggningar 


behöver fattas med en genomförandeperiod för att kunna hantera 


anläggandet av ersättningsanläggningar samt den juridiska processen 


(beslutspunkt 2).  


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, § 1 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 12 januari 2024 


Ljusdal Vatten AB:s skrivelse inklusive bilagor 30 november 2023 


Yrkanden 


Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C) och Pernilla Färlin (M): Bifall 


till arbetsutskottets förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Iréne Jonsson m fl 


yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 25 Dnr KS-00060/2023  


Detaljplan för Öster-Skästra 7:2 i Järvsö - antagande 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Detaljplan för Öster-Skästra 7:2 i Järvsö antas.           


Sammanfattning av ärendet 


Näringsliv- och exploateringsenheten har upprättat förslag till detaljplan 


efter beslut om planuppdrag i samhällsservicenämnden 23 november 2022  


§ 173. 


 


Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för bostadsbebyggelse i anslutning 


till tidigare planlagt fritidshusområde norr om det aktuella planområdet.  


 


Planläggningen bedöms vara förenlig med Översiktsplan för Ljusdals 


kommun (2010). Förslaget innebär ingen betydande miljöpåverkan enligt 6 


kap. Miljöbalken (1998:808).  


 


Planförslaget var föremål för samråd under perioden 27 mars 2023 till och 


med 17 april 2023 och granskning under perioden 24 oktober 2023 till och 


med 14 november 2023. Samtliga inkomna yttranden har sammanställts i en 


samrådsredogörelse samt i ett granskningsutlåtande. Planförslaget har 


reviderats med anledning av inkomna synpunkter. En dagvattenutredning 


samt geoteknisk undersökning har upprättats mellan samråd och granskning 


av planförslaget.              


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, § 3 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 3 januari 2024 


Antagandehandlingar 11 januari 2024 


Arbetsutskottets protokoll 21 mars 2023, § 24 


Samhällsservicenämndens protokoll 23 november 2022, § 173 


Samhällsservicenämndens protokoll 13 oktober 2021, § 142 


Yrkanden 


Lena Svahn (S) och Irène Jonsson (S): Bifall till arbetsutskottets förslag.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 


yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Näringsliv- och exploateringsenheten  


 







 


Kommunstyrelsen  


PROTOKOLL 


Sida 


22(50) 


Datum 


2024-02-08 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 26 Dnr KS-00018/2024  


Köp av markreserv 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Kommunen köper fastigheten Tälle 2:12 för två miljoner kronor enligt 


 köpekontrakt. 


 


2.  Medel anvisas ur kommunens rörelsekapital.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunens skogar utgör markreserv vid framtida exploatering eller som 


bytesmark när privatägd mark behöver tas i anspråk. Under åren 2018 till 


2023 har kommunen sålt totalt cirka 80 hektar skogsmark och köpt 0,5 


hektar, den största andelen av försäljningarna har skett för att möjliggöra för 


företagare i kommunen att expandera sin befintliga verksamhet. 


 


För närvarande ligger en skogsfastighet ute till försäljning via Areal som 


skulle vara ett bra komplement till kommunens innehav av skogsmark. 


Fastigheten är totalt cirka 57 hektar stor och består av tre skiften enligt 


bifogade kartbilder: ett relativt fyrkantigt skifte om cirka 13 hektar och ett 


långsmalt skifte om cirka 40 hektar, båda norr om Ljusdal väster om vägen 


mot Kajvall, samt ett skifte mittemot ridskolan i Sjöbo om cirka 4,6 hektar.   


 


Kommunens skogsinnehav består till stor del av stora sammanhållande 


skiften. Att komplettera innehavet med denna fastighet gör att vi har mer 


lämpad mark för bytesändamål om vi behöver ta privatägd mark i anspråk.  


 


Fastigheten är Ljusdal Tälle 2:12 och begärt pris är bud från 2 000 000 


kronor. Skogligt ansvarig i kommunen har sett över prospektet och ser 


kostnader om cirka 130 000 kronor och intäkter om cirka 290 000 kronor 


inom en snar framtid. Bedömningen är att det begärda priset är rimligt.   







 


Kommunstyrelsen  


PROTOKOLL 


Sida 


23(50) 


Datum 


2024-02-08 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, § 7 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 12 januari 2024 


Översiktskarta Tälle 2:12, 12 januari 2024 


Skogsbruksplan Tälle 2:12, 12 januari 2024 


Prospekt Tälle 2:12, 12 januari i 2024 


Köpekontrakt Tälle 2:12, 16 januari 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 


förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Näringsliv- och exploateringsenheten för verkställande 


Ekonomienheten  
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§ 27 Dnr KS-00301/2023  


Statusrapport detaljplaner  


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Status på pågående detaljplaneuppdrag ska redovisas till kommunstyrelsen 


kvartalsvis. Prioriteringar av planuppdragen ska beslutas av arbetsutskottet 


enligt beslut i kommunstyrelsen 15 mars 2023, § 51. 


 


Etableringssamordnare Simon Rosell redogör för aktuell status gällande 


detaljplanerna.       


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, § 6 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 15 januari 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 


förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 28 Dnr KS-00538/2023  


Initiativärende från Kristoffer Kavallin (MP) om att 
tillsätta en landsbygdsutvecklare och ta fram ett 
program för landsbygdens utveckling  


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Initiativärendet är besvarat.  


Sammanfattning av ärendet 


Kristoffer Kavallin (MP) har väckt ett ärende om att tillsätta en 


landsbygdsutvecklare och att ta fram ett program för landsbygdens 


utveckling.  


 


Ordförande Pernilla Färlin (M) skriver i sitt svar: 


 


En tjänst som landsbygdsutvecklare har varit ute på annons och fått 42 


sökande. 15 personer har intervjuats per telefon och man går nu vidare med 


nästa steg. 


 


I tjänsten ingår det att ta fram ett program för utveckling av landsbygden i 


Ljusdals kommun, vilket även stod i beskrivningen av tjänsten.  


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, 12 


Svar från Pernilla Färlin  16 januari 2024 


Initiativärende från Kristoffer Kavallin (MP) 6 december 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att initiativärendet 


är besvarat. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 29 Dnr KS-00505/2023  


Gymnasiesamverkan- information 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Utbildningsnämndens ordförande kommer vid kommunstyrelsens 


sammanträde informera om det beslut som utbildningsnämnden fattade den 


25 januari gällande gymnasiesamverkan. 


 


Utbildningsnämnden beslutade att uppdra åt utbildningsförvaltningen att 


teckna ett primärt samverkansavtal gällande dimensionering och planering 


av gymnasieutbildning med Hudiksvall och Nordanstig samt att i ett senare 


skede tillsammans med dessa båda kommuner söka ett sekundärt 


samarbetsavtal med Sundsvall. 


 


Det behövs tre kommuner för att teckna ett primärt samverkansavtal i 


enlighet med lagstiftningen om samverkan för dimensionering och planering 


av gymnasieverksamhet inom en arbetsmarknadsregion. Efter utträdet ur 


Hälsinglands utbildningsförbund (HUF) kommer Nordanstig att behöva 


ytterligare en samverkanskommun. Hudiksvall och Ljusdal behöver den 


redan nu. Samverkan mellan dessa kommuner är mycket intressant och 


tillsammans skulle man utgöra en sammanhållen arbetsmarknadsregion.   


 


Lagen stipulerar samverkan mellan tre kommuner. För tillfället uppfyller 


Nordanstig lagen genom sitt medlemskap i HUF. Den kommun som funnits i 


åtanke för framtiden i såväl Hudiksvall som Nordanstig har varit Sundsvall. 


Denna kommun är för tillfället inte intresserad av att teckna nya avtal. 


 


Hudiksvall behöver ytterligare en samverkanskommun för att uppfylla lagen.  


 


Ljusdal har i dagsläget ingen samverkan och behöver därför två samverkans-


kommuner för att uppfylla lagen. 


 


HUF arbetar för att få till stånd ett samverkansavtal mellan alla Hälsinge-


kommuner. Det är en gemensam uppfattning mellan utbildningsverksam-


heterna i Hudiksvall och Nordanstig att noden Söderhamn-Bollnäs, som är 
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av marginellt intresse för vår arbetsmarknadsregion, skulle få en stor tyngd i 


sådan samverkan. Till denna uppfattning ansluter sig även Ljusdal.  


 


Ljusdal har ett stort intresse av att samverka med Hudiksvall och Nordanstig. 


Ett samverkansområde bestående av Ljusdal, Hudiksvall och Nordanstig 


skulle utgöra en bra arbetsmarknadsregion där samtliga kommuner i ett 


senare skede skulle vara intresserade av att ingå ett sekundärt samverkans-


avtal med Sundsvalls kommun.          


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 30 Dnr KS-00063/2024  


Utredning fritidsgårdarna 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Kommundirektören uppdras att tillsammans med förvaltningscheferna för 


 berörda förvaltningar utreda hur en verksamhetsövergång från 


 samhällsserviceförvaltningen till utbildningsförvaltningen kan 


 genomföras och återkomma till kommunstyrelsen med förslag på beslut. 


 


2. Förslaget som presenteras för kommunstyrelsen ska föregås av sedvanlig 


 MBL-förhandling vari riskbedömning genomförts. 


 


3. Innan förslaget presenteras för kommunstyrelsen ska även 


 utbildningsnämnden och samhällsservicenämnden ges möjlighet att yttra 


 sig om förslaget. 


 


4. Beslut om verksamhetsövergång ska beslutas av kommunfullmäktige. 


Sammanfattning av ärendet 


Framtid Ljusdal föreslår i skrivelse 1 februari 2024 att kommunstyrelsen 


beslutar att: 


 


1. Kommundirektören uppdras att tillsammans med förvaltningscheferna för 


 berörda förvaltningar utreda hur en verksamhetsövergång från 


 Samhällsserviceförvaltningen till Utbildningsförvaltningen kan 


 genomföras och återkomma till kommunstyrelsen med förslag på beslut. 


 


2. Förslaget som presenteras för kommunstyrelsen skall föregås av 


 sedvanlig MBL-förhandling vari riskbedömning genomförts. 


 


3. Innan förslaget presenteras för kommunstyrelsen ska även 


 utbildningsnämnden och samhällsservicenämnden ges möjlighet att yttra 


 sig om förslaget. 


 


4. Beslut om verksamhetsövergång ska beslutas av kommunfullmäktige. 
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För Framtid Ljusdal är det prioriterade uppdraget att Alla barn ska lyckas i 


skolan av största vikt. För att vi ska kunna nå det målet krävs det att alla 


verksamheter arbetar tillsammans i högre utsträckning än man gör idag. 


  


I de rapporter vi fått från analysgrupperna - men också i de samtal vi fört 


med personal- ser vi ett stort behov av en utökad samverkan mellan fritids-


gård och skola. I Ljusdals kommuns Utvecklingsprogram, som tidigare varit 


ute på remiss, poängterar man också att samverkan mellan skolan och övriga 


verksamheter måste förbättras. 


  


Vi vet också att behovet av fritidsgårdarnas verksamhet har förändrats under 


åren. Idag ser vi bland annat att många barn slutar på fritids redan på mellan-


stadiet och saknar en fast punkt innan de kan gå på fritidsgården. Här finns 


många möjligheter att samverka mellan fritidsgårdar och fritids. 


  


Framtid Ljusdal ser stora fördelar av ett utökat samarbete mellan skolan och 


fritidsgårdarna. Målgruppen är densamma och genom att samorganisera 


verksamheterna tror vi att vi både kan utveckla verksamheterna och effek-


tivisera dem. Då verksamhetsövergången bedöms vara av stor vikt ska utred-


ningen prioriteras och förslag till beslut skall presenteras snarast möjligt för 


kommunstyrelsen. 


Beslutsunderlag 


Förslag från Framtid Ljusdal 1 februari 2024  


Yrkanden 


Henrik Estander (L): Bifall till förslag från Framtid Ljusdal. 


 


Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S) och Karin Jansson (MP):  


 


1. Kommundirektören får i uppdrag att gemensamt med inblandade 


förvaltningar ta fram ett förslag på hur vi skapar samverkan mellan 


skola och fritidsgårdar, med klargörande av följande: 


 Hur vi främjar barn och ungdomars uppväxtvillkor, livskvalité och 


skolresultat i kommunen. 


 Barn och ungdomars upplevda behov, dvs barnchecklistan och 


barnkonsekvensanalys ska användas. 


 Fritidsgårdarnas framgångsfaktorer inom sitt nuvarande uppdrag för 


målgruppen ska tas tillvara. 


 De båda verksamheternas behov och vinningar av samverkan. 


 Arbetsmiljön för verksamheternas personal. 
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 Finansiering av samverkan. 


 Motivera av en verksamhetsövergång, om så anses nödvändigt. 


2.       Utbildningsnämnden och samhällsservicenämnden ska yttra sig om 


 förslaget.  


3.       Förslaget presenteras för kommunstyrelsen efter sedvanlig MBL-


 förhandling och riskbedömning.  


4.  (Vid övergång) Beslut i kommunfullmäktige. 


 


Ajournering begärs. Efter fem minuter återupptas förhandlingen.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer yrkandena mot varandra. Ordföranden finner att 


kommunstyrelsen bifaller Henrik Estanders yrkande.  


 


Omröstning begärs.  


Omröstningsresultat 


Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat bifalla 


Henrik Estanders yrkande. 


 


Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik Estander (L), Roger 


Kastman (KD), Kjell Israelsson (M) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar 


Ja. 


 


Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 


Zachrisson (C) och Karin Jansson (MP) röstar Nej.  


Reservationer 


Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 


Zachrisson (C) och Karin Jansson (MP) reserverar sig till förmån för Lena 


Svahn m fl yrkande. 


 


Karin Jansson (MP) lämnar följande skriftliga reservation: 


 


Självklart behöver en ändring i  organisation föregås av en gedigen förståelse 


för barn och ungdomars situation och på förståelse för grunden för de 


problem med samarbete som majoritetens organisationsförändring tror sig 


kunna ändra  på.  
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Lena Svahn (S), Irène Jonsson (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 


Zachrisson (C) lämnar följande skriftliga reservation: 


 


Vi reserverar oss mot beslutet att utreda hur en verksamhetsövergång av 


fritidsgårdarna ska genomföras. Vi ställer oss kritiska till det syfte Framtid 


Ljusdal presenterar, vilket är att utreda själva övergången, en ren formalitet. 


Vi reserverar oss till förmån för eget förslag vilket är en utredning med syfte 


att ta reda på hur skola och fritidsgårdar bör samverka samt vilka delar vi ser 


bör ingå för att få en helhetsbild. Utredningen kommer visa om en 


verksamhetsövergång är motiverad och nödvändig. Vi menar att Framtid 


Ljusdal med detta beslut går händelser i förväg och dessutom negligerar 


fritidsgårdsenheten i processen. 


 


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommundirektören för verkställande 


Utbildningsförvaltningen och samhällsserviceförvaltningen för kännedom 
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§ 31 Dnr KS-00549/2023  


Medlemskap i Matvärden ekonomisk förening 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Föreningen Matvärden beviljas bidrag motsvarande 1 krona per invånare i 


 Ljusdals kommun för år 2024. 


 


2.  Ljusdals kommun avstår erbjudandet om att bli medlem i föreningen. 


 


3.  Medel tas ur kommunstyrelsens konto till förfogande.          


Sammanfattning av ärendet 


Föreningen Matvärden har inkommit med ett önskemål om att samtliga 


kommuner i Hälsingland går in som medlem i föreningen. Föreningen har 


tidigare varit en ideell förening men har nu övergått till att bli en ekonomisk 


förening.  


 


Från deras presentation för Hälsingerådet den 25 augusti 2023 finns följande 


beskrivning i protokollet: 


 


"Matvärden har funnits sedan 2006 och har hittills fått 40 miljoner kronor i 


projektmedel för att bedriva sin verksamhet. Just nu är de 10 projektanställda 


och är med i sex olika pågående projekt. De grundar sin verksamhet på sin 


framtagna handlingsplan som sträcker sig fram till 2025 där utgångspunkten 


är tillgång och efterfrågan. De har bland annat ett uppdrag att titta på hur 


man skulle kunna bygga upp en digital mötesplats för mat och dryck i 


Gävleborg, ”ett google för mat & dryck i Gävleborg” som de själva uttrycker 


det. 


 


Vi har en stor utmaning i att vi är för dåliga på att producera livsmedel i 


Gävleborg. Matvärdens Vision är att vi ska bli en självförsörjande region och 


deras mission är att öka tillgång och efterfrågan på livsmedel i Hälsingland 


och Gästrikland." 


 


Kommunstyrelsen föreslås besluta att bevilja föreningen bidrag för 2024 


motsvarande 1 krona per invånare i Ljusdals kommun men i övrigt avstå från 


att bli medlem i föreningen.  
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Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024, § 9 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 16 januari 2024 


Erbjudande om medlemskap i Matvärden ek för 30 november 2023 


Bilagor 30 november 2023 


Yrkanden 


Marie-Louise Hellström (LB) och Jonas Rask-Samuelsson (C): Bifall till 


arbetsutskottets förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Marie-Louise 


Hellströms m fl yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Matvärden ekonomisk förening 


Ekonomienheten 
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§ 32 Dnr KS-00017/2023  


Hållbarhetskonferens 2024 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Hållbarhetskonferensen flyttas till 2025. 


 


2.  Kommundirektören uppdras att avsätta interna resurser för att 


 tillsammans med Destination Järvsö påbörja arbetet med 


 Hållbarhetskonferensen 2025.          


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen fick vid sitt sammanträde i januari 2024 ta del av 


utvärderingen som gjorts efter fjolårets Hållbarhetskonferens i Järvsö; Järvsö 


Sustainable Tourism Summit 2023.  


 


Konferensen var mycket framgångsrikt hos samtliga deltagargrupper och har 


fått mycket positiv kritik och har tydligt markerat möjligheten för att etablera 


ett återkommande event, något som skapat stora positiva förväntningar på 


kommande arrangemangen.  


 


Till konferensen 2023 bidrog kommunen aktivt med såväl pengar som 


arbetsinsatser från olika enheter vilket möjliggjorde den framgång som är 


nödvändig för att skapa det återkommande arrangemang som är avsikten. 


 


Ljusdals kommun har fört dialog med Destination Järvsö om 


förutsättningarna att möjliggöra en till framgångsrik konferens. Vi ser 


framförallt två stora utmaningar som ligger till grund för förslaget att skjuta 


på konferensen till 2025;  


- I år arrangeras den internationella GSTC-konferensen i Sverige. Då 


målgruppen för vår konferens till stor del är densamma som denna 


internationella konferens så ser vi med viss oro på förutsättningarna för 


företag, myndigheter och övriga organisationer att delta på två konferenser 


samma år. 


- Tidsperspektivet. Att genomföra en konferens kräver god planering och 


tillräckligt med tid och resurser. En vital del för att få en ekonomi i balans är 


att öka intäkterna i form av fler sålda biljetter samt få fler externa parter att 


vara med och sponsra/bidra till konferensen. Genom att flytta konferensen 


till 2025 ger vi oss själva mer tid att arbeta med dessa frågor. 
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Då det i skrivande stund saknas ekonomiska förutsättningar för att anställa 


en extern projektledare föreslås kommundirektören få i uppdrag att avsätta 


nödvändiga interna resurser för att tillsammans med Destination Järvsö 


påbörja arbetet med att genomföra konferensen 2025. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse  


Kommunstyrelsens protokoll 11 januari 2024, § 16 


Yrkanden 


Iréne Jonsson (S): Bifall till förvaltningens förslag.          


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Iréne Jonssons 


yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Destination Järvsö för kännedom 
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§ 33 Dnr KS-00017/2024  


Remiss från Region Gävleborg gällande 
Hälsovalshandbok 2025 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Yttrandet godkänns och ska skickas till Region Gävleborg med följande 


 kompletteringar: 


 


I stycket Filial (7.12) ska följande tilläggas: 


  


Ljusdals kommun är en av de glesaste befolkade kommunerna i landet och 


delar av befolkningen har närmare till andra regioners vårdinrättningar än till 


några av tätorterna i kommun (där regionens verksamheter idag ligger). Ur 


Ljusdals perspektiv är filialer ett verktyg för att erbjuda regionens tjänster 


nära våra medborgare bosatta på vår glesbygd.    


 


Våld i nära relationer  


 


Gävleborg och Hälsingland har i nationella jämförelser en större andel våld i 


nära relationer. Regionens verksamheter är i  detta perspektiv viktiga aktörer 


och detta faktum bör beaktas i utformningen av hälsovalshandboken.   


Sammanfattning av ärendet 


Ljusdals kommun har från Region Gävleborg fått handbok för hälsoval för 


yttrande. Handboken innehåller information om primärvård, bemanning och 


kompetens, samverkan, tillgänglighet, läkarinsatser inom den kommunala 


hälso- och sjukvården m.m. Handboken är avsedd för verksamma vårdgivare 


och är en del av ansökningsprocessen för att bli godkänd som vårdgivare i 


hälsovalsmodellen. 


 


Handboken innehåller en detaljerad beskrivning av de olika kraven som 


ställs på vårdgivare som vill delta i hälsovalsmodellen. Bland annat beskrivs 


krav på bemanning och kompetens, tillgänglighet, samverkan och 


läkarinsatser inom den kommunala hälso- och sjukvården.  


 


Medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS) och hållbarhetsstrateg inom social 


hållbarhet har lämnat förslag till yttrande på remiss gällande handbok för 


hälsoval:  
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"Tack för möjligheten att ta del av den reviderade upplagan av handboken 


för hälsosval. Det är viktigt att kommunerna får den möjligheten då 


handboken berör många av de kommunala verksamheterna och de 


samarbeten vi har med Region Gävleborg. 


 


Dokumentet är tydligt och redogör framförallt för primärvårdens uppdrag, 


vilket gör att det blir få punkter att yttra sig om för den kommunala 


verksamheten. 


 


En positiv reflektion är att handboken tydliggör primärvårdens ansvar i 


samverkan med kommunen kring de gemensamma patienterna. Den blir en 


bra grund för fortsatt utveckling av samarbetet. 


 


Vi önskar yttra oss kring tre av rubrikerna i handboken: 


 


1. Fast vårdkontakt (under rubrik 2.5.2) 


 


Samtliga patienter som vårdas inom ramen för den kommunala hälso- och 


sjukvården i Ljusdals kommun har sedan tidigare en fast vårdkontakt. Det 


finnas en viss risk för förväxling/otydlighet för de patienter som har fast 


vårdkontakt vid både hälsocentral och den kommunala hälso- och sjukvården 


och vi poängterar därav vikten av samverkan mellan de olika vårdgivarna.   


 


2. Ersättning för kommunalt finansierade särskilda boenden (under 


 rubrik 6.17) 


 


Förtydliga vem som betalar ut ersättning till utföraren. Det kan tolkas som 


att utföraren får ersättning från kommunen, istället för att den betalas ut från  


Region Gävleborg. 


 


3. Filial (under rubrik 7.12) 


 


I bilagan till hälsovalshandboken framgår mer information om filial än i 


handboken. En farhåga är att hälsocentraler skulle kunna påverkas utifrån 


svårigheter med bemanning, rekrytering samt eventuell olönsamhet och 


därmed risk att någon av våra fullskaliga hälsocentraler kan komma att 


läggas ned." 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 6 februari 2024 
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Yrkanden 


Ajournering begärs. Efter 20 minuter återupptas förhandlingen.  


 


Jonas Rask-Samuelsson (C):  


 


I stycket Filial (7.12) ska följande tilläggas: 


  


Ljusdals kommun är en av de glesaste befolkade kommunerna i landet och 


delar av befolkningen har närmare till andra regioners vårdinrättningar än till 


några av tätorterna i kommun (där regionens verksamheter idag ligger). Ur 


Ljusdals perspektiv är filialer ett verktyg för att erbjuda regionens tjänster 


nära våra medborgare bosatta på vår glesbygd.    


 


Våld i nära relationer ska tilläggas yttrandet 


Gävleborg och Hälsingland har i nationella jämförelser en större andel våld i 


nära relationer. Regionens verksamheter är i  detta perspektiv viktiga aktörer 


och detta faktum bör beaktas i utformningen av hälsovalshandboken.   


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till förslag till yttrande. 


Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Jonas Rask-


Samuelssons tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 


bifaller detta.  


 


Beslutexpediering 


Akt 


Hållbarhetsenheten för komplettering av yttrandet 


Region Gävleborg (reviderat yttrande) 


 







 


Kommunstyrelsen  


PROTOKOLL 


Sida 


39(50) 


Datum 


2024-02-08 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 34 Dnr KS-00497/2023  


Arbetsordning för kommunfullmäktige 


Kommunstyrelsens förslag 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Arbetsordning för kommunfullmäktige antas med nedanstående tillägg: 


 


Delegering av interpellationssvar: För att säkerställa att interpellationer 


hanteras på ett effektivt och kompetent sätt, bör det vara möjligt att delegera 


besvarandet av en interpellation till en annan person än den som 


interpellationen är ställd till. Ordföranden i styrelsen eller i en nämnd får 


överlämna till honom eller henne ställd interpellation, att besvaras av annan 


ledamot i styrelsen eller i nämnden, som på grund av sitt uppdrag har 


särskilda förutsättningar att besvara interpellationen, eller av sådan ledamot i 


styrelsen för aktiebolag, ekonomisk förening eller stiftelse, som valts av 


fullmäktige. 


 


Hantering av interpellationer i sammanträdets slutskede: För att effektivisera 


sammanträdets flöde och fokusera på beslutsfattande i de inledande skedena, 


föreslås att interpellationer hanteras i slutet av sammanträdet. Detta ger 


ledamöterna en möjlighet att helt fokusera på diskussion och beslut om 


dagordningens ärenden innan de övergår till interpellationerna.  


 


Interpellationskö: För att hantera interpellationer som inte hinner behandlas 


under ett sammanträde, bör en kö skapas där interpellationerna ordnas efter 


den ordning de inkommit. Den interpellation som inkommer först och inte 


kan behandlas under det aktuella mötet, ska ligga först i kön vid nästa 


sammanträde, efter att de vanliga ärendena är hanterade.  


 


Motioner: Vid sammanträdet då motion väckts har den som undertecknat 


motionen möjlighet att redogöra för motionen. Inlägget bör ta max två 


minuter. 


 


Yttranderätt vid sammanträden: Kommunalråd är den inom kommunen som 


fullgör ett förtroendeuppdrag på heltid eller betydande del av heltid. 


 


2. Arbetsordningen gäller från och med 1 mars 2024.  
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Sammanfattning av ärendet 


Kommunfullmäktiges presidium och gruppledarna har under året gjort en 


översyn av kommunfullmäktiges arbetsordning. 


 


SKR:s underlag till lokala bedömningar för arbetsordning har använts. 


 


Förändringar som föreslås är bland annat att medborgarförslag har ersatts 


med en skrivning om e-förslag, en skrivning om företagens initiativrätt, att 


ersättare som ställt interpellation får delta i överläggningen då svaret på 


interpellationen behandlas oberoende av om ersättaren tjänstgör eller inte 


och  deltagande på distans.  


 


Arbetsutskottet föreslår 15 november 2023, § 129 att arbetsordningen antas 


med följande tillägg: 


 


1. Delegering av interpellationssvar: För att säkerställa att interpellationer 


hanteras på ett effektivt och kompetent sätt, bör det vara möjligt att delegera 


besvarandet av en interpellation till en annan person än den som 


interpellationen är ställd till. Ordföranden i styrelsen eller i en nämnd får 


överlämna till honom eller henne ställd interpellation, att besvaras av annan 


ledamot i styrelsen eller i nämnden, som på grund av sitt uppdrag har 


särskilda förutsättningar att besvara interpellationen, eller av sådan ledamot i 


styrelsen för aktiebolag, ekonomisk förening eller stiftelse, som valts av 


fullmäktige. 


 


2. Hantering av interpellationer i sammanträdets slutskede: För att 


effektivisera sammanträdets flöde och fokusera på beslutsfattande i de 


inledande skedena, föreslås att interpellationer hanteras i slutet av 


sammanträdet. Detta ger ledamöterna en möjlighet att helt fokusera på 


diskussion och beslut om dagordningens ärenden innan de övergår till 


interpellationerna.  


 


3. Interpellationskö: För att hantera interpellationer som inte hinner 


behandlas under ett sammanträde, bör en kö skapas där interpellationerna 


ordnas efter den ordning de inkommit. Den interpellation som inkommer 


först och inte kan behandlas under det aktuella mötet, ska ligga först i kön 


vid nästa sammanträde, efter att de vanliga ärendena är hanterade.  


 


Kommunstyrelsen beslutar 30 november 2023, § 229 att återremittera 


ärendet till arbetsutskottet för tydliggörande av vad som har förändrats i 


arbetsordningen. 
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Ett reviderat förslag till Arbetsordning har därefter tagits fram där det tydligt 


framgår vad som har förändrats. 


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 23 januari 2024 


Reviderad Arbetsordning för kommunfullmäktige 16 januari 2024 


Kommunstyrelsens protokoll 30 november 2023, § 229 


Arbetsutskottets protokoll 15 november 2023, 129 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 7 november 2023 


Förslag Arbetsordning för kommunfullmäktige 3 november 2023 


Yrkanden 


Karin Jansson (MP): Till § 32 ska tilläggas: Vid sammanträdet då motion 


väckts har den som undertecknat motionen möjlighet att redogöra för 


motionen. Inlägget bör ta max två minuter. 


 


Irène Jonsson (S) och Lena Svahn (S): Bifall till Karin Janssons yrkande. 


 


Lena Svahn (S) och Karin Jansson (MP): Till § 23 ska tilläggas: 


Kommunalråd är den inom kommunen som fullgör ett förtroendeuppdrag på 


heltid eller betydande del av heltid.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 


förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Karin Janssons 


tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 


tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 35 Dnr KS-00464/2022  


Firmatecknare enligt § 28 i reglemente för 
kommunstyrelsen och nämnderna i Ljusdals kommun 
2023-2026 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Under mandatperioden ska avtal, andra handlingar och skrivelser som 


 beslutats av kommunstyrelsen undertecknas av kommunstyrelsens 


 ordförande Pernilla Färlin eller vid förhinder för henne kommunstyrelsens 


 1:e vice ordförande Henrik Karlström eller av 2:e vice ordförande Lena 


 Svahn.  


 


2. Kontrasignation ska göras av kommundirektör Mikael Björk, av 


 förvaltningschef Lasse Norin, av tf förvaltningschef Linnea Van 


 Wagenen, av tf förvaltningschef Erik Fundin, av förvaltningschef 


 Ingrid Sundström eller av ekonomichef Eric Carlsson.           


Sammanfattning av ärendet 


I reglemente för kommunstyrelsen föreskrivs att avtal, andra handlingar och 


skrivelser som beslutats av kommunstyrelsen ska undertecknas av ordföran-


den eller vid förfall av denne vice ordförande och kontrasigneras av anställd 


som styrelsen bestämmer. I övrigt bestämmer kommunstyrelsen vem som 


ska underteckna handlingarna.             


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 31 januari 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till förslag till 


firmatecknare. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Ekonomienheten 


Samtliga utsedda firmatecknare 
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§ 36 Dnr KS-00509/2023  


Inspektion av kommunens överförmyndarverksamhet 
2023 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.          


Sammanfattning av ärendet 


Länsstyrelsen Dalarna har den 10 oktober 2023 gjort en tillsyn av Bollnäs, 


Ovanåkers och Ljusdals överförmyndarnämnd. 


 


Länsstyrelsens samlade intryck efter årets tillsyn är att nämnden bedriver en 


väl fungerade verksamhet. Länsstyrelsen finner ingen anledning att rikta 


någon kritik mot överförmyndarnämnden.              


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 1 februari 2024 


Protokoll från Länsstyrelsens inspektion  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  
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§ 37 Dnr KS-00527/2023  


Sammanställning av personuppgiftsincidenter år 2023 
för kommunstyrelsen 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Nämnderna ska årligen få en rapport över föregående års personuppgifts-


incidenter. 


 


Inom kommunstyrelsens verksamhetsområde har det varit en personuppgifts-


incident. 


 


Datum för incidenten: 2023-11-22 


Vad gällde incidenten?  


Leverantören av kommunens ekonomisystem Å-data drabbades av en 


misstänkt cyberattack. Detta påverkade Ljusdals kommun på de funktioner 


som Å-data driftar, tex fakturering och hantering av e-fakturor. Övriga delar 


i systemet driftas lokalt och påverkades inte. 


 


Anmäld till IMY?  
Ja. IMY beslutade 2023-12-18 att avsluta ärendet. IMY vidtar inga åtgärder 


för närvarande med anledning av anmälan. 


 


Förbättringsåtgärder?  
Kommunen informerade om händelsen externt och internt samt förde dialog 


med Å-data.            


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 23 januari 2024 


Beslut från Integritetsskyddsmyndigheten 


Anmälan till Integritetsskyddsmyndigheten 
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Propositionsordning 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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2024-02-08 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 38 Dnr KS-00009/2024  


Delegationsbeslut 2024 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


För kommunstyrelsens kännedom finns delegationsbeslut nr 1-9. 


 


Samtliga delegationsbeslut finns tillgängliga på sammanträdet.           


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 1 februari 2023 


Förteckning över anmälda delegationsbeslut 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Delegationspärm 


 







 


Kommunstyrelsen  


PROTOKOLL 


Sida 


47(50) 


Datum 


2024-02-08 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 39 Dnr KS-00008/2024  


Protokoll för kommunstyrelsens kännedom - 
uppsiktsplikt 2024 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


En del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt är att hålla sig informerad om vilka 


beslut nämnderna och bolagen fattar. Kommunstyrelsen behöver få löpande 


information om bolagen, nämnderna och rådens verksamheter. Ett sätt att få 


denna kunskap är att ta del av bolagens och nämndernas protokoll. De 


protokoll som är aktuella är: 


 


 Utbildningsnämnden 25 januari 2024 


 


 AB Ljusdalshem 21 december 2023 och 15 januari 2024 


 


 Hälsingerådet 13 december 2023 


 


 Samordningsförbund Gävleborg 26 januari 2024            


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 1 februari 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  


  







 


Kommunstyrelsen  


PROTOKOLL 


Sida 


48(50) 


Datum 


2024-02-08 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 40 Dnr KS-00473/2023  


Fråga om Ljusdals kommuns utvecklingsprogram 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.   Ärendet tas upp på kommunstyrelsens beredning.   


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) frågar om när utvecklingsprogrammet kommer 


att behandlas politiskt. 


 


Ljusdals kommuns utvecklingsprogram har tagits fram efter ett arbete med 


olika analysgrupper. Vid arbetsutskottets sammanträde i oktober skickades 


utvecklingsprogrammet på remiss till nämnderna. Nämnderna har nu svarat 


på remissen och en sammanställning av remissvaren har gjorts.          


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att ärendet tas upp på kommunstyrelsens beredning. 


Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


KS beredning 


 


 


  







 


Kommunstyrelsen  


PROTOKOLL 


Sida 


49(50) 


Datum 


2024-02-08 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 40 Dnr KS-00286/2022  


Fråga om Färila skola 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Ärendet tas upp på kommunstyrelsens beredning.      


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) frågar processen kring Färila skola.            


 


Kommundirektör Mikael Björk svarar att det nu finns tre alternativ 


framtagna. Kommundirektören föreslår att frågan tas upp på 


kommunstyrelsens beredning samt som en information på arbetsutskottet 28 


februari. På det sammanträdet ska AB Ljusdalshem presentera alla tre 


alternativen. 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att frågan tas upp på kommunstyrelsens beredning. 


Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.   


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommunstyrelsens beredning. 


 


 


  







 


Kommunstyrelsen  


PROTOKOLL 


Sida 


50(50) 


Datum 


2024-02-08 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 41 Dnr KS-00003/2024  


Fråga om BiodrivMitt 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Ärendet tas upp på kommunstyrelsens beredning.      


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) frågar varför kommunen sagt upp medlemskapet 


i BiodrivMitt.            


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att frågan tas upp på kommunstyrelsens beredning. 


Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.     


 


Beslutsexpediering 


Akt 


KS beredning 


 


 


 







